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Po Mszy åw. wszyscy w barwnym korowodzie udali 
siÍ na stadion sportowy. Na czele sz≥a kapela ÑRaniøo-
wianieî, po nich starostowie, zespo≥y wieÒcowe, dele-
gacja ze S≥owacji oraz zaproszeni goúcie. Na miejscu 
uroczystoúci czeka≥o juø wielu widzÛw, rolnikÛw i nie 
tylko z naszej gminy RaniøÛw, ale rÛwnieø z sπsiednich 
gmin i powiatÛw. 

W dniu 8 wrzeúnia 2007 roku w Mazurach przy 
budynku Zespo≥u PlacÛwek Oúwiatowych oddano do 
uøytku nowπ salÍ gimnastycznπ. Po kilku latach budowy 
inwestycja zosta≥a zakoÒczona ku radoúci uczniÛw, gro-
na nauczycielskiego, a przede wszystkim samych miesz-
kaÒcÛw tej miejscowoúci, ktÛrym ta budowa Ñleøa≥a na 
sercuî. Stπd teø by≥a okazja do wielkiego úwiÍtowania, 
w ktÛrym wziÍ≥o udzia≥ wielu zaproszonych goúci spoza 
MazurÛw.

W dniu 18 sierpnia 2007 r. dwa zespo≥y z gminy 
RaniøÛw: kapela ÑRaniøowianieî oraz dzieciÍcy zespÛ≥ 
pieúni i taÒca ÑMazurekî wyjecha≥y do GranË-Petro-
vcÛw w S≥owacji, by uczestniczyÊ tam w 3. rocznicy 
Festiwalu Folklorystycznego ÑGÛralskie Dniî. Oba 
zespo≥y zaprezentowa≥y siÍ znakomicie poúrÛd innych 
grup tam wystÍpujπcych, za co otrzyma≥y gromkie 
brawa od zgromadzonej publicznoúci.



Gminne Dożynki 2007

Raniøowskie doøynki zaszczyci≥o swπ obecnoúciπ wielu znakomi-
tych goúci, m.in. pose≥ na Sejm RP Zbigniew Chmielowiec, senatorowie: 
Mieczys≥aw Maziarz i Aleksander Bentkowski, starosta kolbuszowski 
JÛzef Kardyú, starosta obec GranË-Petrovce Peter PitoÚ·k (obec na 
S≥owacji to najmniejsza jednostka administracyjna - odpowiednik naszej 
gminy), radni sejmiku wojewÛdzkiego: Bogdan Romaniuk i Stanis≥aw 
Koúcielny.

Uroczystoúci rozpoczÍ≥y siÍ juø o godz. 11 w domu starosty te-
gorocznych doøynek pana Jana Sondeja w Posuchach. Tam to kapela 
ÑRaniøowianieî przywita≥a gospodarza, po czym tradycyjnie w konnych 
powozach ñ starosta na bryczce, kapela w ÑpÛ≥koszkachî ñ udali siÍ po 
staroúcinÍ, paniπ MariÍ IskrÍ do Raniøowa ñ Zembrzy. Potem wszyscy 
razem pojechali do koúcio≥a. Po drodze do konnego orszaku do≥πczyli 
nastÍpni - ÑMazurzanieî w doøynkowymi wieÒcami, ktÛrym towarzy-
szy≥y dwie amazonki na karych koniach.

2 wrzeúnia 2007 roku w Raniøowie odby≥y siÍ Gminne Doøynki ñ doroczne úwiÍto plonÛw i wszystkich pracu-
jπcych w rolnictwie i na rzecz rolnictwa. Impreza zgromadzi≥a na stadionie sportowym oko≥o 2 tys. uczestnikÛw, 
bowiem atrakcji przygotowanych przez organizatorÛw by≥o co niemiara i kaødy mÛg≥ coú dla siebie wybraÊ. 

Uroczysta Msza åwiÍta rozpoczÍ≥a siÍ o godz. 13.30. Celebrowali 
jπ ksiÍøa pos≥ugujπcy w gminie RaniøÛw, jak rÛwnieø specjalnie na tÍ 
okazjÍ przyjecha≥ ze S≥owacji proboszcz parafii éehra ks. Radomir 
Bodziony. Raniøowski proboszcz ks. Henryk SmaroÒ poúwiÍci≥ chleb 
upieczony przez staroúcinÍ doøynek oraz okaza≥e i przepiÍkne wieÒce 
doøynkowe ñ symbole pracy rolnikÛw ñ przyniesione przez wieÒczarki 
z poszczegÛlnych so≥ectw gminy RaniøÛw oraz jeden przywieziony ze 

S≥owacji z obec 
GranË-Petrovce.

 Ale przede 
wszystkim czeka≥ 
g≥Ûwny organiza-
tor tegorocznego 
úwiÍta ñ dyrektor 
Gminnego Oúrod-
ka Kultury, Sportu 
i Rekreacji w Ra-
niøowie Stanis≥aw 
Samojedny. On to 
powita≥ korowÛd 
doøynkowy i za-
prosi≥ dostojnych 
goúci do zajÍcia 
przygotowanych 
miejsc. Po krÛtkim 
koncercie kapeli 
ÑRaniøowianieî 
nastπpi≥ najwaø-
niejszy moment 
Gminnych Doøy-
nek 2007 w Rani-
øowie ñ przekaza-
nie chleba przez 
starostÛw MariÍ IskrÍ i Jana Sondeja na rÍce wÛjta gminy RaniøÛw 
Jana Niemczyka. Staroúcina wyrazi≥a przy tym øyczenie, by chleb ten 
by≥ przez niego sprawiedliwie podzielony, i by go nikomu nigdy nie 
zabrak≥o. WÛjt dziÍkujπc za ten dar zapowiedzia≥, øe do≥oøy wszelkich 
staraÒ, by tak siÍ sta≥o.

NastÍpnie zarÛwno wÛjt, parlamentarzyúci oraz przewodniczπcy 
Rady Gminy Daniel Fila przekazali dla rolnikÛw podziÍkowania za trud 
w≥oøony w wyprodukowanie chleba, øyczπc wszelkiej pomyúlnoúci w tej 
ciÍøkiej pracy. Po tym wieÒczarki z poszczegÛlnych so≥ectw oúpiewa≥y 

swe wieÒce, wyraøajπc przy tym problemy i potrzeby nurtujπce lokalne 
spo≥ecznoúci. Misterne arcydzie≥a wykonane z k≥osÛw i ziaren zbÛø 
przekazane zosta≥y osobom zas≥uøonym dla danych miejscowoúci. 
I tak: z Raniøowa otrzyma≥a staroúcina Maria Iskra, z Posuch starosta 
Jan Sondej, z Zielonki wÛjt Jan Niemczyk, z Porπb Wolskich przewod-
niczπcy Rady Gminy Daniel Fila, z Woli Raniøowskiej pose≥ Zbigniew 
Chmielowiec, z MazurÛw starosta kolbuszowski JÛzef Kardyú, senator 

S≥owacji z obec 

 Ale przede 
wszystkim czeka≥ 
g≥Ûwny organiza-
tor tegorocznego 
úwiÍta ñ dyrektor 
Gminnego Oúrod-
ka Kultury, Sportu 
i Rekreacji w Ra-
niøowie Stanis≥aw 
Samojedny. On to 
powita≥ korowÛd 
doøynkowy i za-
prosi≥ dostojnych 
goúci do zajÍcia 
przygotowanych 
miejsc. Po krÛtkim 
koncercie kapeli 
ÑRaniøowianieî 
nastπpi≥ najwaø-
niejszy moment 
Gminnych Doøy- Przekazanie chleba przez starostÛw MariÍ IskrÍ 

i Jana Sondeja na rÍce wÛjta gminy RaniøÛw Jana 
Niemczyka.

Starostowie doøynek zostali przywiezieni do koúcio≥a na bryczce powoøonej 
przez pana JÛzefa StÍpnia.

ZespÛ≥ wieÒcowy z Raniøowa przy akompaniamencie kapeli ÑRaniøowianieî 
oúpiewuje swÛj wieniec.

WÛjt Jan Niemczyk dziÍkuje staroúcie Peterowi PitoÚ·kowi i delegacji z obec 
GranË-Petrovce za doøynkowy wieniec.
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Gminne Dożynki 2007 Mieczys≥aw Maziarz i radni Jan Rzeszutek oraz Bogdan Mul, z Kor-
czowisk ks. Wies≥aw Dopart.

Mi≥ym akcentem tegorocznych doøynek by≥o wyrÛønienie naj-
wiÍkszego dostawcy øywca wieprzowego z terenu gminy RaniøÛw dla 
Zak≥adu MiÍsnego ÑSmak-Ekoî w GÛrnie. Upominek w postaci okaza-
≥ego kosza wyrobÛw firmowych otrzyma≥ pan Adam Burek z Posuch, 
a przekaza≥ go w imieniu Zarzπdu firmy pan Jan Dec ñ kierownik do 
spraw produkcji.

W czÍúci artystycznej wystπpi≥a z koncertem melodii i przyúpie-
wek z regionu lasowiackiego i rzeszowskiego kapela ludowa ÑRaniøo-
wianieî. Po nich zaprezentowa≥ siÍ UFZ ÑGranËanî z GranË-PetrovcÛw 
z wiπzankπ piosenek i taÒcÛw z regionu Spisza i Sarisza. Spotkali siÍ 
oni z ciep≥ym i serdecznym przyjÍciem otrzymujπc liczne i gromkie 
brawa od publicznoúci.

Ciekawπ i bogatπ w p≥ody rolne by≥a wystawa rolnicza przygo-
towana przez pracownikÛw PODR Boguchwa≥a ñ ZespÛ≥ DoradcÛw 
w Kolbuszowej. Zgromadzono na niej po kilka odmian zbÛø z kaødego 
gatunku w postaci ma≥ych snopeczkÛw jak i w formie woreczkÛw z ziar-
nem, ziemniaki w iloúci ponad 20 odmian, roúliny okopowe pastewne, 
pomidory, warzywa i owoce, roúliny paszowe (wúrÛd nich nowoúÊ 
na naszym terenie ñ sorgo pochodzπce z Afryki), sadzonki borÛwki 
amerykaÒskiej, drzewka i krzewy ozdobne, zio≥a. Wszystkie eksponaty 
pochodzi≥y z pÛl rolnikÛw z gminy RaniøÛw.

Przy wystawie p≥odÛw rolnych wyeksponowana zosta≥a wystawa 
fotograficzna ze zdjÍÊ wielkoformatowych (30x45 cm), na ktÛrych 
utrwalono wyrÛøniajπcych siÍ rolnikÛw reprezentujπcych rÛøne ga≥Ízie 
produkcji rolniczej. Uchwycono tam staroúcinÍ tegorocznych doøynek 

paniπ MariÍ IskrÍ przy wypieku chleba, starostÍ pana Jana Sondeja 
przy przewodowej dojarce i sch≥adzalniku do mleka oraz podczas pracy 
przy sporzπdzaniu sianokiszonki w balotach. ZobaczyÊ moøna by≥o 
zbiÛr borÛwki amerykaÒskiej na plantacji ÑWilkÛwkaî pana Gerarda 
Wilka w Raniøowie, szkÛ≥kÍ drzew i krzewÛw ozdobnych paÒstwa 
KrudyszÛw w Raniøowie, kolorowπ pasiekÍ u pana Edwarda StÍpnia 
w Korczowiskach. Pan Marian Szot z Raniøowa prezentowa≥ ≥adne 
bulwy ziemniakÛw odmiany Orlik na uprawie o powierzchni 1,2 ha, 
natomiast pani Eløbieta Konefa≥ rÛwnieø z Raniøowa sfotografowa≥a siÍ 
w ekologicznej uprawie malin odmiany Polka. PaÒstwo Zofia i Edward 
Woú z Raniøowa ñ Zembrzy dali siÍ poznaÊ na ponad 0,5 hektarowej 

Kapela ÑRaniøowianieî towarzyszy≥a staroúcie w drodze po staroúcinÍ.

Konnemu orszakowi doøynkowemu z MazurÛw towarzyszy≥y amazonki: 
Joanna KwiecieÒ i Patrycja Dul.

Chleb z tegorocznych zbiorÛw zosta≥ podzielony przez starostÛw i rozdany 
uczestnikom doøynek.

Senator Aleksander Bentkowski. Pose≥ Zbigniew Chmielowiec. Starosta kolbuszowski JÛzef Kardyú. Przewodniczπcy Rady Gminy w Ra-
niøowie Daniel Fila.
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plantacji kapusty. Ciekawostkπ by≥o sorgo u pana Jana Wyki w Woli 
Raniøowskiej o wysokoúci ok. 3,5 w dniu wykonywania fotografii. 
RÛwnieø dorodnπ kukurydzÍ prezentowa≥ na zdjÍciu pan Czes≥aw 
Bia≥as z MazurÛw, ktÛry posiada jej ponad 1 ha z przeznaczeniem na 
kiszonkÍ. Smaczne i dorodne pomidory na zdjÍciu zbiera≥ do kosza pan 
Gustaw Hermanowski z Zielonki. Przy kombajnowym zbiorze pszenøyta 
w kadrze zatrzymany zosta≥ pan Adam Burek z Posuch. Autorem zdjÍÊ 
by≥ dyrektor GOKSiR w Raniøowie Stanis≥aw Samojedny.

OprÛcz wyøej wymienionych bogatych w treúci wraøeÒ wzroko-
wych i s≥uchowych, moøna by≥o rÛwnieø posmakowaÊ regionalnych 
wypiekÛw przygotowanych przez panie z zespo≥u ÑMazurzanieî. Dla 
licznej publicznoúci przygotowano rÛwnieø degustacjÍ wiejskiego chleba 
ze smalcem przygotowanπ przez staroúcinÍ MariÍ IskrÍ.

Wielkim zainteresowaniem cieszy≥a siÍ loteria fantowa. DziÍki 
atrakcyjnym przedmiotom, ktÛre zosta≥y ufundowane przez sponsorÛw 
ñ przedsiÍbiorcÛw dzia≥ajπcych w wiÍkszoúci na terenie gminy Rani-

ZespÛ≥ wieÒcowy z Posuch.

ZespÛ≥ wieÒcowy z Zielonki.

ZespÛ≥ wieÒcowy z Porπb Wolskich.

ZespÛ≥ wieÒcowy z Woli Raniøowskiej.

ZespÛ≥ wieÒcowy z Korczowisk.

Senator Mieczys≥aw Maziarz dziÍkuje ÑMazurzanomî za doøynkowy wieniec.

Wieniec z MazurÛw otrzymali mazurscy radni: Jan Rzeszutek i Bogdan Mul.

Wieúci Raniøowskie nr 1274



og≥oszone za naj≥adniej-
sze w wojewÛdztwie. 
Pomys≥odawcπ ich by≥ 
Stanis≥aw Samojedny ñ 
dyr. GOKSiR, a autorem 
zdjÍÊ oprÛcz niego by≥ 
jeszcze JÛzef Popielarz. 
Sk≥adem komputerowym 
i drukiem zajÍ≥a siÍ firma 
ÑAbakusî z Kolbuszo-
wej.

Organizatorami tej 
piÍknej imprezy byli: 
Gminny Oúrodek Kul-
tury, Sportu i Rekreacji 
w Raniøowie, Podkarpac-
ki Oúrodek Doradztwa 
Rolniczego ñ ZespÛ≥ 
DoradcÛw w Kolbu-
szowej i Urzπd Gminy 
w Raniøowie.

Stanis≥aw Samojedny
fot. Monika Samojedny

øÛw, uczestnicy doøynek chÍtnie kupowali losy, liczπc, øe szczÍúcie 
uúmiechnie siÍ do kaødego, i miÍdzy innymi okaza≥y kosz wyrobÛw 
firmowych o wadze oko≥o 20 kg najprzedniejszych wÍdlin i szynek 
trafi w≥aúnie do niego. Ten bogaty fant ufundowa≥a pani Maria Soja 
z Woli Raniøowskiej. OprÛcz tego by≥o jeszcze 56 innych atrakcyjnych 
nagrÛd, w tym odtwarzacze DVD, roboty kuchenne, komplety garnkÛw, 
udziec wieprzowy, wiertarki udarowe, szlifierki kπtowe, farby emul-
syjne, biurka naroøne, drabina malarska, kosz wÍdlin, kosz s≥odkich 
rozmaitoúci, komplet kominkowy, krzewy ozdobne, sadzonki borÛwki 
amerykaÒskiej, koszule z krawatami, oraz wiele innych atrakcyjnych 
i praktycznych przedmiotÛw.

Organizatorzy zadbali rÛwnieø o najm≥odszych uczestnikÛw orga-
nizujπc plac zabaw, gdzie moøna by≥o skorzystaÊ z wielkiej dmuchanej 
zjeødøalni, trampoliny, samochodzikÛw, quadÛw spalinowych. RÛw-
nieø woünicy, ktÛrzy przywieüli starostÛw i wieÒce, úwiadczyli us≥ugi 
przewozowe po stadionie i raniøowskich ulicach. Co kilkanaúcie minut 
z rπk dzieci w gÛrÍ w kierunku b≥Íkitnego nieba wyrywa≥y siÍ balony, 
informujπc okolicÍ, øe w Raniøowie odbywa siÍ impreza.

Na zakoÒczenie wszyscy úwietnie bawili siÍ na tradycyjnej zabawie 
tanecznej do pÛünych godzin nocnych.

S≥owa podziÍkowania naleøπ siÍ sponsorom, ktÛrzy finansowo 
lub materialnie wsparli Gminne Doøynki 2007 w Raniøowie. Naleøπ 
do nich: SpÛ≥dzielnia Us≥ug Rolniczych w Raniøowie, Gminna SpÛ≥-
dzielnia ÑSChî w Raniøowie, Zak≥ad MiÍsny ÑSMAK-EKOî w GÛrnie, 
Rzeszowska SpÛ≥dzielnia Mleczarska RESMLECZ Trzebownisko, 
Hurtownia Owocowo-Warzywna Jan Jasku≥a Soko≥Ûw M≥p., Hote-
lik ÑGran-Lechî w Raniøowie Graøyna i Leszek Werstakowie oraz 
wszyscy, ktÛrzy przekazali fanty na loteriÍ, wspierajπc tym samym 
finansowo organizacjÍ doøynek.

RÛwnieø specjalne podziÍkowania naleøπ siÍ paniom Emilii 

Adamczyk i Genowefie Makusak i panu JÛzefowi Fili z zespo≥u obrzÍ-
dowego ÑMazurzanieî za odtworzenie dawnej Ñdrogi do chlebaî ñ fo-
toreportaøu w czterech ujÍciach: øniwa, m≥ocka, mielenie w øarnach 
i wypiek chleba. ZdjÍcia te trafi≥y na zaproszenia dla doøynkowych 
goúci oraz na plakaty informujπce o raniøowskich doøynkach. Odpo-
wiednie ich wyeksponowanie, dobÛr kolorystyczny i uk≥ad sprawi≥y, 
øe te dwa elementy (zaproszenie i plakat) zosta≥y przez znawcÛw 

PaÒstwo JÛzefa i JÛzef Gawe≥ oglπdajπ z zainteresowaniem wystawÍ rolniczπ.

ÑMazurzankiî przygotowa≥y dla uczestnikÛw doøynek smaczne wypieki.

Rower ufundowany przez Gminnπ SpÛ≥dzielniÍ 
w Raniøowie trafi≥ do p. Danuty WilczyÒskiej 
z Posuch.

Kosz wÍdlin z Zak≥adu Uboju Marii Soji z Woli Raniøowskiej wylosowa≥a 
p. Boøena Skwira z Soko≥owa M≥p.

ZespÛ≥ ÑGranËanî taÒczy dla raniøowskiej publicznoúci. 
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W dniu 24 maja br w sali narad UrzÍdu Gminy 
odby≥a siÍ kolejna juø sesja Rady Gminy w Raniøowie. 
Otworzy≥ jπ Przewodniczπcy Rady Gminy Daniel Fila, 
ktÛry powita≥ wszystkich przyby≥ych na sesjÍ.

Po przedstawieniu przez Przewodniczπcego Rady porzπdku ob-
rad WÛjt Gminy Jan Niemczyk poprosi≥ o wprowadzenie do porzπdku 
obrad podjÍcie uchwa≥y w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 
wojewÛdztwa podkarpackiego na realizacjÍ zadania publicznego, na 
co radni wyrazili zgodÍ. 

NastÍpnie na wniosek radnego W≥adys≥awa Kobylarza radni 
zdecydowali o nie czytaniu protoko≥u z ostatniej sesji. Przewodni-
czπcy Rady Daniel Fila poinformowa≥, iø protokÛ≥ znajdowa≥ siÍ 
w biurze rady i by≥ do wglπdu dla zainteresowanych. Radni przyjÍli 
go bez uwag. 

Punkt dotyczπcy podjÍcia uchwa≥y w sprawie wyraøenia zgody 
na dzierøawÍ nieruchomoúci gruntowej rolnej po≥oøonej w miejsco-
woúci Mazury na okres d≥uøszy niø 3 lata i odstπpienie od obowiπzku 
przetargowego zawarcia umowy by≥ kolejnπ sprawπ jakπ zajÍli siÍ 
radni.

Przewodniczπcy Rady Daniel Fila przypomnia≥, øe uchwa≥a 
o wydzierøawieniu gruntÛw by≥a oddalona na poprzedniej sesji na 
wniosek radnych z Mazur ze wzglÍdu na zaistnia≥e sprawy sporne 
w miejscowoúci Mazury. Zgodnie z ustaleniami z poprzedniej sesji 
Komisja Rolnictwa i Leúnictwa by≥a na przedmiotowym gruncie celem 
zapoznania siÍ z jego stanem faktycznym.

Przewodniczπcy tej Komisji ñ radny Bronis≥aw Stec przedstawi≥ 
protokÛ≥ z wyjazdowego posiedzenia Komisji. Komisja stwierdzi≥a, 
øe grunt zosta≥ wyrÛwnany, zosta≥a na nim zasiana mieszanka zboøo-
wa. Radny Jan Rzeszutek powiedzia≥, øe ze wzglÍdu na spÛr wokÛ≥ 
wyraøenia zgody na dzierøawÍ, zebranie wiejskie w dniu 29 kwietnia 
uchyli≥o uchwa≥Í o wydzierøawieniu gruntÛw i podjÍ≥o uchwa≥Í o ich 
zalesieniu. Takie samo stanowisko w tej sprawie przedstawi≥ so≥tys wsi 
Mazury Ludwik Korzenny i poprosi≥ RadÍ Gminy o podtrzymanie woli 
zebrania wiejskiego w Mazurach. Ostatecznie radni przychylili siÍ do 
postanowieÒ zebrania wiejskiego w Mazurach i nie wyrazili zgody na 
dzierøawÍ (1 g≥os Ñzaî, 2 glosy Ñprzeciwî, 10 Ñwstrzymujπcych siÍî).

Kolejnπ sprawπ, jakπ zajÍli siÍ radni by≥o podjÍcie uchwa≥y 
w sprawie zarzπdzenia poboru podatku rolnego, podatku leúnego i po-
datku od nieruchomoúci od osÛb fizyczny w drodze inkasa, okreúlenia 
inkasentÛw i wysokoúci wynagrodzenia za inkaso. Projekt uchwa≥y 
w tej sprawie przedstawi≥a p. Renata Kasica ñ pracownik UrzÍdu 
Gminy. Wyjaúni≥a, øe projekt uchwa≥y nie wnosi øadnych nowych 
rozstrzygniÍÊ, porzπdkuje tylko istniejπcπ praktykÍ, øe inkasentami 
podatku sπ so≥tysi. Stawka otrzymywanej prowizji so≥tysÛw w wy-
sokoúci 6% dla Raniøowa i Woli Raniøowskiej i 9% dla pozosta≥ych 
so≥ectw zostaje bez zmian. Radni zdecydowali o przyjÍciu tej uchwa≥y 
(11 g≥osÛw Ñzaî, 0 Ñprzeciwî, 1 Ñwstrzymujπcy siÍî).

NastÍpny punkt porzπdku obrad dotyczy≥ podjÍcia uchwa≥ 
w sprawie zmian w budøecie gminy na 2007 r. Pani Skarbnik JÛzefa 
Kus przedstawi≥a dwa projekty w tej sprawie. Pierwszy projekt do-
tyczπcy zwiÍkszenia dochodÛw i wydatkÛw budøetu gminy o kwotÍ 
19.100 z≥. Sπ to úrodki mienia gminnego wsi RaniøÛw i przeznacza 
siÍ je zgodnie z uchwa≥π zebrania wiejskiego tej wsi. Radny Marian 
Pomyka≥a wyjaúni≥, øe 5.000 z≥ z tej kwoty przeznaczone zosta≥o na 
rzecz Klubu Sportowego na wykonanie zastÍpczego boiska sportowe-
go. Przewodniczπcy Rady Daniel Fila poprosi≥, by Rada uszanowa≥a 
wolÍ mieszkaÒcÛw Raniøowa i przyjÍ≥a tÍ uchwa≥Í. Radni jednog≥o-
únie opowiedzieli siÍ za niπ (14 g≥osÛw Ñzaî).

Drugi projekt zmian w budøecie dotyczπcy zwiÍkszenia docho-
dÛw o kwotÍ 302.498,12 z≥, zgodnie z decyzjami Wojewody Pod-
karpackiego i decyzjπ Dyrektora DKBW w Tarnobrzegu. Powyøsze 
dochody obejmujπ úrodki w kwocie 35.604,12 z≥ na zwrot podatku 
akcyzowego VAT za paliwo, 100 z≥ na pokrycie kosztÛw przemia≥u 
dokumentacji wyborczej, 30.100 z≥ na dodatkowe lekcje jÍzyka an-
gielskiego w klasach pierwszych szkÛ≥ podstawowych, 135.092,00 
z≥ na pomoc spo≥ecznπ, w szczegÛlnoúci 4.800 z≥ wynagrodzenia 
pracownikÛw socjalnych, 1.892,00 z≥ dotacje dla rolnikÛw z tytu≥u 
suszy (odwo≥ania), 129.200 z≥ na doøywianie uczniÛw, w tym nowy 
punkt doøywieniowy w raniøowskim gimnazjum.

Radny Jan Rzeszutek odnoúnie przyjÍcia tych úrodkÛw pyta≥ czy 
mamy w gminie jakieú úrodki mrozowe. WÛjt wyjaúni≥, øe mamy, 
ale dotyczy to tylko takich rolnikÛw, ktÛrym wymarz≥o 30% upraw. 
Przewodniczπcy Rady Daniel Fila zapyta≥ o szczegÛ≥owe przezna-
czenie kwoty 129.200 z≥ na doøywianie uczniÛw. Kierownik GOPS 
w Raniøowie Anna Nieduøy wyjaúni≥a, øe gmina da≥a ze úrodkÛw 
w≥asnych na doøywianie kwotÍ 62.000 z≥, dziÍki czemu od Wojewody 
otrzyma 248.000 z≥. Kwota 129.200 z≥ jest czÍúciπ tej dotacji. årodki 
te przeznacza siÍ na doøywianie dla uczniÛw, dowoøenie posi≥kÛw, 
doposaøenie punktÛw doøywieniowych i utworzenie jednego nowego 
punktu doøywieniowego w Gminnym Gimnazjum w Raniøowie, na 
co przeznacza siÍ kwotÍ 78.000 z≥. Zdaniem Przewodniczπcego Rady 
naleøy odstÍpowaÊ od tworzenia nowych punktÛw doøywieniowych, 
bo to wiπøe siÍ ze zwiÍkszeniem kosztÛw, niepotrzebnych zresztπ. 
W Gimnazjum jest sto≥Ûwka. Naleøy iúÊ w kierunku unowoczeúnia-
nia juø istniejπcych. MÛwi teø, by zastanowiÊ siÍ nad kosztami firmy 
cateringowej, jak to jest w innych gminach. Radny Marian Pomyka≥a 
powiedzia≥, øe w Gimnazjum nie by≥a planowana kuchnia. Podejmo-
wanie takich dzia≥aÒ jest niew≥aúciwe. Radny Leon Najowicz pyta≥, 
czy jest jakiú projekt na kuchniÍ i ile to bÍdzie kosztowaÊ. Rada chce 
wiedzieÊ, czy bÍdzie nas na to staÊ. RÛwnieø opowiada siÍ za rozwa-
øeniem kosztÛw firmy cateringowej. WÛjt mÛwi, øe sπ zalecenia SA-

Z prac Rady Gminy
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NEPID-u dotyczπce pomieszczenia, w ktÛrym wydawane sπ posi≥ki, 
dlatego pewne przerÛbki muszπ nastπpiÊ. SzczegÛ≥owych informacji 
dotyczπcych projektu kuchni udzieli na nastÍpnej sesji.

Kierownik Zespo≥u Oúwiatowego Eløbieta Chmielowska 
udzieli≥a wyjaúnieÒ dotyczπcych przeznaczenia kwoty 30.100 z≥ na 
lekcje jÍzyka angielskiego. Radny Leon Najowicz opowiedzia≥ siÍ za 
przyjÍciem tej uchwa≥y i prosi≥ rÛwnoczeúnie teø ZespÛl Oúwiatowy 
o przygotowanie specyfikacji, ile godzin jÍzyka angielskiego jest 
p≥aconych w poszczegÛlnych szko≥ach. Przedstawi≥ teø Radzie opiniÍ 
Komisji Budøetowo-Gospodarczej, ktÛra rÛwnieø opowiedzia≥a siÍ za 
przyjÍciem tej uchwa≥y. Po zakoÒczeniu dyskusji radni zdecydowali 
o przyjÍciu uchwa≥y (13 g≥osÛw Ñzaî, 2 Ñwstrzymujπce siÍî).

Kolejny punkt porzπdku obrad dotyczy≥ podjÍcia uchwa≥y w spra-
wie zaciπgniÍcia kredytu na pokrycie sp≥aty wczeúniej zaciπgniÍtych 
zobowiπzaÒ z tytu≥u kredytÛw i poøyczek oraz na pokrycie deficytu 
budøetu gminy. Zaproponowano, by na sp≥atÍ kredytÛw i poøyczek 
pozostawiÊ kwotÍ 700 tys. z≥, a na pokrycie deficytu kwotÍ 600 tys. 
z≥. Pani Skarbnik informuje, øe ZespÛl Oúwiatowy ma nieop≥acone 
zaleg≥oúci na ogÛlnπ kwotÍ 592.932 z≥. Do 15 lipca naleøy sp≥aciÊ teø 
raty zaciπgniÍtych zobowiπzaÒ na kwotÍ 654 tys. z≥., trzeba teø dokonaÊ 
zakupu samochodu dla ZGK i prosi o przyjÍcie tej uchwa≥y. 

Przewodniczπcy Komisji Budøetowo ñ Gospodarczej Leon Naj-
owicz przedstawi≥ opiniÍ swojej Komisji w sprawie projektu uchwa≥y, 
ktÛra jednog≥oúnie pozytywnie zaopiniowa≥a powyøszy projekt. Radni 
jednog≥oúnie przyjÍli uchwa≥Í. 

Projekt uchwa≥y w sprawie udzielenia pomocy dla wojewÛdztwa 
podkarpackiego przedstawi≥ WÛjt Gminy Jan Niemczyk. WÛjt wyja-
úni≥, øe jest moøliwoúÊ wykonania chodnika od koúcio≥a w kierunku 
mostu oraz zatoki autobusowej na gÛrce w Raniøowie. Podkarpacki 
Zarzπd DrÛg WojewÛdzkich przewidzia≥ dla Gminy RaniøÛw pewne 
úrodki. Gmina teø musia≥aby przeznaczyÊ na ten cel 50 tys. z≥. Ca≥oúÊ 
robÛt wed≥ug kosztorysu inwestorskiego wynosi 99 tys. z≥. Radny Jan 
Bπk mÛwi, øe skoro PZDW przewidzia≥ dla nas jakieú úrodki, to niech 
je nam da, a my do≥oøymy i zrobimy znacznie wiÍcej. Przyjmujπc cenÍ 
wykonania 1 mb chodnika wynoszπcπ aktualnie 80-100 z≥, za 50 tys. z≥. 
wykonamy 500 m chodnika, a nie 465 jak jest proponowane uchwa≥π 
Pana wÛjta i sumπ 99 tys. z≥. Jest to niegospodarnoúÊ. Radny Leon 
Najowicz powiedzia≥, øe Komisja Budøetowo-Gospodarcza d≥ugo 
dyskutowa≥a na ten temat i negatywnie zaopiniowa≥a projekt uchwa≥y. 
Swojπ opiniÍ uzasadni≥a tym, øe wykonanie 455 m chodnika za kwotÍ 
50 tys. z≥ jest bardzo drogie. Takπ iloúÊ chodnika moøna wykonaÊ za 
kwotÍ 40 tys. z≥ bez ≥aski PZDW. I w≥aúciwie sami byúmy zap≥acili 
za to. Za te pieniπdze, ktÛre mamy daÊ wojewÛdztwu, zrÛbmy lepiej 
coú na drogach gminnych. Nie staÊ nas na to, øeby burzyÊ jeszcze 
dobry chodnik i budowaÊ nowy, gdy chodzimy w b≥ocie po drogach 
gminnych. Jak moøna dawaÊ tyle úrodkÛw na taki kawa≥eczek chod-
nika. W UrzÍdzie Gminy jest pismo, øe droga ta bÍdzie remontowana. 
Proponuje odrzucenie tej uchwa≥y. Radny Bronis≥aw Stec nie zgodzi≥ 
siÍ z przedstawionπ argumentacjπ. Przewodniczπcy Rady Daniel Fila 
podzieli≥ argumentacjÍ radnego Najowicza. Powiedzia≥, øe wie od 
pos≥a Chmielowca i Marsza≥ka WojewÛdztwa, ze droga wojewÛdz-
ka bÍdzie modernizowana wraz z chodnikami i rÛwnieø prosi RadÍ 
o odrzucenie  uchwa≥y. W wyniku g≥osowania radni odrzucili zapro-
ponowanπ uchwa≥Í (0 g≥osÛw Ñzaî, 10 g≥osÛw Ñprzeciwî, 5 g≥osÛw 
Ñwstrzymujπcych siÍî).

Kolejny projekt uchwa≥y dotyczy≥ zmian w Statucie Gminy 
RaniøÛw. Przedstawi≥ go Przewodniczπcy Rady. Zaproponowane 
zmiany obejmujπ tylko nazewnictwo komisji oraz zakres ich dzia≥ania. 
Jest to wynik pracy Komisji Statutowej. Zastrzeøenia do propozycji 
zg≥osi≥ radny Kazimierz Miko≥ajczyk, ma zastrzeøenia do zakresu 
dzia≥ania Komisji FinansÛw i Inwestycji, chodzi mu sprawy dotyczπce 
mienia komunalnego. Pyta, czy chcπc dokonaÊ wycinki w lesie mienia 
gminnego, trzeba uzyskaÊ zgodÍ Komisji. Przewodniczπcy Komisji 

Statutowej Leon Najowicz wyjaúni≥, øe wszystkie zadania Gminy 
podzielono na piÍÊ komisji, a Komisja nie wydaje na nic zgody, jest 
tylko organem opiniodawczym. Radni przyjÍli uchwa≥Í (13 g≥osÛw 
Ñzaî, 1 g≥os Ñwstrzymujπcy siÍî).

W nastÍpnym punkcie porzπdku obrad Przewodniczπcy Rady 
przedstawi≥ projekt uchwa≥y w sprawie zasad uøywania herbu i sztan-
daru Gminy RaniøÛw. Poprosi≥ Przewodniczπcego Komisji Bezpie-
czeÒstwa Publicznego i Ochrony årodowiska Mariana Pomyka≥Í 
o przedstawienie opinii Komisji w sprawie przedmiotowego projektu. 
Przewodniczπcy ww. Komisji powiedzia≥, øe Komisja pozytywnie 
zaopiniowa≥a powyøszy projekt uchwa≥y i zaproponowa≥a kilka zmian. 
Radny Jan Bπk proponuje tak jak proponuje to Komisja BezpieczeÒ-
stwa Publicznego i ochrony årodowiska, by decyzje o wydawaniu 
zgody na uøywanie herbu wydawa≥ wÛjt, a Rada Gminy by≥a o tym 
informowana, resztÍ propozycji uzna≥ za niepotrzebne. Radny Leon 
Najowicz popiera propozycjÍ radnego Bπka, bo nie widzi potrzeby 
decydowania przez RadÍ Gminy o uøyciu herbu. Rada Gminy nie 
powinna siÍ takimi rzeczami zajmowaÊ. Podobnego zdania by≥ radny 
Bronis≥aw Stec. W wyniku g≥osowania radni przyjÍli propozycjÍ rad-
nego Jana Bπka (12 g≥osÛw Ñzaî, 3 Ñwstrzymujπce siÍî) a nastÍpnie 
przyjÍli ca≥π uchwa≥Í (12 g≥osÛw Ñzaî, 3 Ñwstrzymujπce siÍî).

Sprawozdanie z bieøπcej dzia≥alnoúci WÛjta i UrzÍdu Gminy 
przedstawi≥ Sekretarz Gminy.

Radny Jan Rzeszutek odnoúnie nawoøonego kamienia mÛwi, øe 
zauwaøy≥, øe sπ dwa rodzaje kamienia, dlatego pyta czy za oba rodzaje 
p≥acimy jednakowo. Sekretarz Gminy wyjaúnia, øe sπ zamÛwione 
dwa rodzaje kamienia o rÛønej granulacji, a jaki kamieÒ i gdzie ma 
byÊ nawoøony, tego pilnuje p. Sidor. Na pytanie radnego Wies≥awa 
Dula, dlaczego dalej nie sπ stawiane s≥upy przy drodze powiatowej 
w Posuchach, sekretarz wyjaúnia, øe wykonawcπ oúwietlenia jest 
Zak≥ad Energetyczny i to jego naleøa≥oby pytaÊ. Przewodniczπcy 
Rady Daniel Fila podziÍkowa≥ WÛjtowi za zrozumienie i podjÍcie 
dzia≥aÒ w kierunku wymiany koszy ulicznych zlokalizowanych na 
terenie parku w Raniøowie oraz za zlecenie wykonania dokumentacji 
technicznej na budowÍ boisk sportowych przy Gminnym Gimnazjum 
w Raniøowie. Od jakiegoú czasu Przewodniczπcy Fila zabiega≥ o to 
i jest zadowolony, øe sprawa ta w koÒcu ruszy≥a. 

Radny Bogdan Mul z zadowoleniem odniÛs≥ siÍ do zaangaøo-

Prezydium Rady Gminy: wiceprzewodniczπcy Edward Pruú, przewodniczπcy 
Daniel Fila, wiceprzewodniczπcy Jan Rzeszutek.
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wania wÛjta i pomoc w zorganizowaniu imprezy folklorystycznej 
ÑLasowiacka majÛwkaî w Mazurach. Radny Rzeszutek do≥πcza siÍ 
do podziÍkowaÒ radnego Mula.

Radny Kazimierz Miko≥ajczyk poprosi≥ o wiÍcej koszy na teren 
ca≥ej Gminy.

Na pytanie radnego Najowicza, co zosta≥o zrobione w sprawie 
oznakowania skrzyøowania ulicy Brzozowej z ulicπ Wolskπ, WÛjt 
odpowiada, øe rozmawia≥ w tej sprawie ze Starostπ, ktÛry kaza≥ z≥oøyÊ 
to na piúmie, co zosta≥o zrobione i do tej pory nie ma odpowiedzi. 

Radny Edward Pruú pyta czy zostanπ podjÍte jakieú dzia≥ania 
w kierunku opracowania projektu chodnika w Woli Raniøowskiej 
na odcinku od remizy OSP do by≥ej mleczarni. Przypomina rÛwnieø 
o budowie szklanej wiaty na przystanku PKS w centrum tej wsi.

W ostatnim punkcie sesji Przewodniczπcy Rady powita≥ miesz-
kaÒcÛw Raniøowa ñ p. EløbietÍ i Czes≥awa Gil. NastÍpnie przypomnia≥ 
treúÊ pisma paÒstwa E. i Cz. Gil, ktÛre by≥o juø przedstawiane na jednej 
z wczeúniejszych sesji. W piúmie tym wyøej wymienieni zwracajπ 
siÍ z proúbπ o odkupienie od gminy gruntu, ktÛry wczeúniej by≥ ich 
w≥asnoúciπ i zosta≥ sprzedany gminie. Pan Gil powiedzia≥, øe zgodnie 
z Planem Zagospodarowania Przestrzennego przez przedmiotowy 
grunt mia≥a prowadziÊ droga przelotowa, a teraz jest droga úlepa, 
bo jeden z w≥aúcicieli postawi≥ na tej drodze ogrodzenie na trwa≥ych 
fundamentach i nigdy tego ogrodzenia nie zdemontuje, dlatego drogi 
przelotowej nie bÍdzie. W zwiπzku z tym prosi o odkupienie od Gminy 
w drodze bezprzetargowej gruntu, ktÛry wczeúniej sprzeda≥. Pan Sa≥ek 
mÛwi, øe zgodnie z Planem Zagospodarowania Przestrzennego na tym 
gruncie jest wyznaczona droga, dlatego gmina nie moøe tego gruntu 
sprzedaÊ. Jeøeli plan bÍdzie realizowany i bÍdπ robione podzia≥y, to 
pozostali w≥aúciciele bÍdπ siÍ musieli dostosowaÊ do planu. Sekretarz 
Gminy dodaje, øe kaøda ingerencja w plan wymaga jego zmiany. 
Zmiana planu to kwestia pÛ≥ roku czasu no i pewnych wydatkÛw. 
Natomiast uchwa≥a niezgodna z planem bÍdzie uchylona przez Woje-
wodÍ. PaÒstwo Gilowie proszπ, by przy najbliøszej aktualizacji planu 
uwzglÍdniÊ temat tej úlepej drogi, za co z gÛry dziÍkujπ.

Radny Pomyka≥a prosi WÛjta o nawiezienie kamienia na odcinek 
drogi obejmujπcy koniec ulicy Brzozowej i ulicy Ks. Go≥dasza. Pyta 
teø, kiedy urzÍdnicy otrzymajπ podwyøki.

Radny StÍpieÒ prosi o wykonanie wiaty na przystanku PKS ko≥o 
p. Hartfeldra w Korczowiskach. Ponawia teø swoje pytanie z ostatniej 
sesji dotyczπce rozliczenia p. Kozaka z dzierøawy remizy OSP. WÛjt 
odpowiada, øe p. Kozak jest rozliczony z dzierøawy, a wykonanie 
wiaty na przystanku weümie pod uwagÍ.

Radny Bronis≥aw Stec prosi, by Urzπd Gminy zajπ≥ siÍ sprawπ 
przesuniÍcia ogrodzenia przez p. KatÍ w Woli Raniøowskiej, ktÛry 
przygrodzi≥ sobie mienie gminne.

Radny Stefan Gancarz prosi o nastÍpujπce sprawy dotyczπce 
Porπb Wolskich: wykopaÊ rÛw na odcinku od zakrÍtu drogi prowa-
dzπcej do Posuch do p. Henryka Øy≥y, zamontowaÊ lampy oúwie-
tleniowe miÍdzy p. Øy≥a a p. Øakiem, przywieüÊ t≥uczeÒ na remont 
drÛg gminnych w kierunku sklepu i w kierunku StecÛw, na drodze 
do StecÛw ustawiÊ znak ograniczajπcy tonaø, bo wywoøone jest tπ 
drogπ drzewo z lasu i droga jest niszczona. WÛjt mÛwi, øe kamieÒ 
zostanie nawieziony, a jeøeli chodzi o oúwietlenie, to najpierw musi 
byÊ wykonany projekt.

Radny Stanis≥aw Sudo≥ prosi o nawiezienie ziemi w celu zasy-
pania dawnego stawu ko≥o p. Wπsika w Stecach, obecnie to juø nie 
jest staw, tylko wysypisko úmieci. WÛjt mÛwi, øe trzeba sprawdziÊ 
czyjπ w≥asnoúciπ jest grunt, jeøeli to jest gminne, to nie bÍdzie øadnego 
problemu z zasypaniem.

Radny Wies≥aw Dul prosi o nawiezienie t≥ucznia na drogÍ gminnπ 
w Posuchach i obciÍcie ga≥Ízi nad drogπ ko≥o p. Rodzenia.

Radny Bronis≥aw Pruú prosi o utworzenie dodatkowych od-

dzia≥Ûw w przedszkolach, bo mamy wiÍcej chÍtnych niø miejsc 
oraz o stosowanie odpowiednich kryteriÛw przy przyjmowaniu do 
przedszkola.

WÛjt wyjaúnia, øe problem braku miejsc w przedszkolach istnieje 
w okresie zapisÛw, w czasie roku szkolnego sytuacja siÍ klaruje i naj-
wyøej nie jest przyjÍtych dwoje lub troje dzieci.

Radny Kazimierz Miko≥ajczyk prosi o rozrzucenie kamienia na 
drodze ko≥o p. Sikory, bo przez istniejπcy spÛr z p. Sikorπ nikt nie 
pÛjdzie tam rozrzucaÊ kamienia. Ponadto radny prosi o wybudowanie 
wiaty na przystanku PKS na Porπbkach, wykonanie oúwietlenia ulicz-
nego przy drodze gminnej Staniszewskie ñ Zielonka oraz nawiezienie 
na tÍ drogÍ t≥ucznia.

Ostatnim punktem porzπdku obrad by≥y sprawy rÛøne i wolne 
wnioski oraz zapytania i interpelacje radnych.

Przewodniczπcy Rady zapozna≥ radnych z pismami, jakie otrzy-
ma≥: pismo mieszkaÒcÛw Raniøowa, w ktÛrym skarøπ siÍ oni na p. 
Jana Janusza. Pan Janusz zakopa≥ metalowe s≥upki na drodze, z ktÛrej 
oni korzystajπ, pismo p. Grobelnych i p. Faraú dotyczπce uregulowania 
prawa w≥asnoúci do ul. Sosnowej. Obecnie jest to ich prywatny grunt, 
a skoro gmina uzna≥a, øe jest to droga gminna i nada≥a jej nazwÍ, to 
niech grunt pod drogÍ wykupi. Sekretarz Gminy odpowiedzia≥, iø 
odnoúnie pierwszego pisma, to Urzπd Gminy nie moøe interwenio-
waÊ, bo nie zna granicy. Trzeba to najpierw rozeznaÊ. Temat drugi 
pozostaje do uzgodnienia.

Przewodniczπcy Rady w imieniu mieszkaÒcÛw ul. KrÛlowej 
Jadwigi prosi o nawiezienie t≥ucznia na odcinek miÍdzy p. Sasielπ, 
a StÍpniem. NastÍpnie zapozna≥ RadÍ z treúciπ listu intencyjnego, jaki 
otrzyma≥ od pos≥a na Sejm RP Zbigniewa Chmielowca z okazji Dnia 
Samorzπdowca. Zapozna≥ teø RadÍ z treúciπ listu gratulacyjnego do 
mieszkaÒca Raniøowa, p. Jana Partyki, ktÛry awansowa≥ na stanowisko 
Naczelnika UrzÍdu Skarbowego w Kolbuszowej. Przewodniczπcy 
Rady przygotowa≥ dla radnych Program Rozwoju ObszarÛw Wiej-
skich, ktÛry im rozda≥. Powiedzia≥, øe radni bÍdπ mogli siÍ z tego 
Programu dowiedzieÊ wiele rzeczy miÍdzy innymi, jakie dotacje 
moøna pozyskiwaÊ ze úrodkÛw unijnych.

Na zakoÒczenie obrad cz≥onek Zarzπdu Powiatu ñ p. Mieczys≥aw 
Burek z okazji Dnia Samorzπdowca, w imieniu Starosty Powiatowego 
pogratulowa≥ radnym pe≥nienia zaszczytnych funkcji i øyczy≥ wytrwa-
≥oúci w rozwiπzywaniu trudnych problemÛw tutejszej spo≥ecznoúci.

Po wyczerpaniu porzπdku obrad Przewodniczπcy Rady zamknπ≥ 
obrady X sesji.

Na podstawie protoko≥u z sesji
Daniel Fila ñ przewodniczπcy Rady Gminy  

ÑWITAM W NOWYM ROKU SZKOLNYMî
Z okazji rozpoczÍtego nowego Roku Szkolnego 2007/2008 

øyczÍ wszystkim Uczniom samych sukcesÛw i osiπgniÍcia do-
brych wynikÛw w nauce,

Nauczycielom i Wychowawcom cierpliwoúci i wytrwa≥o-
úci, aby by≥ to rok spokojnej pracy przynoszπcej sukcesy i radoúÊ 
czerpanπ z podejmowanych wyzwaÒ.

Przewodniczπcy Rady Gminy
Daniel Fila

INFORMACJA
Przewodniczπcy Rady Gminy w Raniøowie

Daniel Fila
przyjmuje strony w kaødy czwartek w godzinach 

od 8.00 do 10.00
w budynku UrzÍdu Gminy w pokoju nr 11.
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W dniu 11 sierpnia 2007 roku w Raniøowie mia≥a 
miejsce mi≥a uroczystoúÊ: 50-lecie poøycia ma≥øeÒskiego 
dla par, ktÛre wspÛlnie, w dobrym i z≥ym, przeøy≥y ten 
okres. Z tej okazji Prezydent Rzeczypospolitej Polskiej 
Lech KaczyÒski nada≥ Jubilatom medale ÑZa d≥ugoletnie 
poøycie ma≥øeÒskieî, ktÛre wrÍcza≥ wÛjt Jan Niemczyk.

TÍ uroczystoúÊ o godz. 10.00 rozpoczÍto w UrzÍdzie Gminy 
w Raniøowie, gdzie wÛjt Jan Niemczyk, przewodniczπcy Rady 

Na dobre i złe przez 50 lat
Gminy Daniel Fila oraz kierownik UrzÍdu Stanu Cywilnego Adam 
Woú sk≥adali dostojnym Jubilatom øyczenia zdrowia, b≥ogos≥awieÒ-
stwa Boøego na kaødy dzieÒ øycia, øyczliwoúci ludzkiej, a przede 
wszystkim duøo ciep≥a ze strony najbliøszych cz≥onkÛw rodziny 
i doczekania nastÍpnych jubileuszy. OprÛcz medali za d≥ugoletnie 
poøycie ma≥øeÒskie by≥ list gratulacyjny oraz kwiaty i upominki 
w postaci kompletu poúcieli i s≥odyczy. Przy düwiÍkach ÑMarsza 
weselnegoî Mendelsona wzniesiono toast lampkπ szampana za po-
myúlnoúÊ JubilatÛw. NastÍpnie Organizatorzy zaprosili wszystkich 
na skromny poczÍstunek, przy ktÛrym by≥y refleksje, wspomnienia, 
przypominanie sobie tych chwil sprzed 50 lat.

W 1957 roku w UrzÍdzie Stanu Cywilnego w Raniøowie 
zawarli zwiπzek ma≥øeÒski i wspÛlnie przeøyli 50 lat (do czasu 
z≥oøenia wniosku o medale przez WÛjta):

- pp. Maria i Franciszek Kusy z Posuch,
- pp. Maria i Jan Marut z Zielonki,
- pp. JÛzefa i Marcin Malec ze Staniszewskiego,
- pp. W≥adys≥awa i Stanis≥aw P≥aza ze Staniszewskiego,
- pp. Janina i JÛzef BoguÒ z Korczowisk,
- pp. Aniela i Jakub WilczyÒski z Woli Raniøowskiej,
- pp. Helena i Antoni RosÛ≥ z Raniøowa,
- pp. Zofia i Jan RosÛ≥ z Raniøowa,
- pp. Anna i JÛzef Wiπcek z Raniøowa,
- pp. Maria i Stanis≥aw Hartfelder z Korczowisk.

Stanis≥aw Samojedny

8 lipca 2007 cz≥onkowie zespo≥u ÑMazurekî dzia-
≥ajπcego przy ZPO w Mazurach w sk≥adzie: Karolina 
Woú, Ma≥gorzata Sondej, Izabela Potocka, Tadeusz 
Woú, Jakub Sondej, Konrad Partyka, wyjechali do 
Bukowska na XII OgÛlnopolski Festiwal ÑBukowskie 
Prezentacje Folkloru M≥odychî. 

Zaúpiewali trzy lasowiackie pieúni: weselnπ ÑRozsypa≥a Ka-
sieÒka rutÍ po stoleî, dyngusowπ ÑKwietnia Niedzielaî i sierocπ 
ÑBia≥a pajÍczynaî. W doborze repertuaru pomocπ s≥uøy≥a Pani 
Jolanta Dragan od lat wspÛ≥pracujπca z zespo≥em ÑMazurzanieî.

Bukowskie Prezentacje Folkloru M≥odych sπ imprezπ o cha-
rakterze konkursowym, adresowanπ do m≥odych wykonawcÛw (do 
20 roku øycia), twÛrczo kultywujπcych tradycje muzyki ludowej 

"Mazurek" w Bukowsku

poszczegÛlnych regionÛw naszego kraju, a takøe øyjπcych w jego 
granicach grup etnicznych. W ramach prezentacji konkursowych 
uczestnicy oceniani byli w czterech kategoriach: kapel ludowych, 
zespo≥Ûw úpiewaczych, solistÛw instrumentalistÛw, solistÛw 
úpiewakÛw. Jury szczegÛlnπ uwagÍ zwraca≥o na dobÛr repertu-
aru, poziom artystyczny i wykonawczy, strÛj zgodny z regionem, 
w≥aúciwe cechy gwarowe.

Jakøe mi≥o by≥o us≥yszeÊ, øe spoúrÛd kilkunastu zespo≥Ûw 
úpiewaczych (corocznych bywalcÛw festiwalu) nasz zespÛ≥ ÑMa-
zurekî, ktÛry pojecha≥ do Bukowska dopiero drugi raz, otrzyma≥ 
wyrÛønienie. Bardzo cieszymy siÍ, øe i tym razem nasi uczniowie 
godnie reprezentowali naszπ szko≥Í i nasz region.

Barbara PotaÒska-Woú

WÛjt Jan Niemczyk dekoruje medalem pp. ZofiÍ i Jana RosÛ≥ z Raniøowa.
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W dniu 18 sierpnia 2007 r. dwa zespo≥y z gminy 
RaniøÛw: kapela ÑRaniøowianieî oraz dzieciÍcy zespÛ≥ 
pieúni i taÒca ÑMazurekî wyjecha≥y do GranË-Petro-
vcÛw w S≥owacji, by uczestniczyÊ tam w 3. rocznicy 
Festiwalu Folklorystycznego ÑGÛralskie Dniî. Oba 
zespo≥y zaprezentowa≥y siÍ znakomicie poúrÛd innych 
grup tam wystÍpujπcych, za co otrzyma≥y gromkie 
brawa od zgromadzonej publicznoúci.

Góralskie Dni

Festiwal rozpoczπ≥ siÍ o godz. 13 uroczystπ Mszπ åw. w ko-
úciele w GranË-Petrovcach. Kapela podczas jej trwania zaakcen-
towa≥a swÛj pobyt, grajπc jeden z naszych regionalnych utworÛw. 
Po Mszy wszyscy w barwnym korowodzie udali siÍ na plac przed 
Domem Kultury, gdzie nastπpi≥o oficjalne powitanie przyby≥ych 
goúci i uroczyste otwarcie Festiwalu. Dokona≥ tego starosta obec 
GranË-Petrovce Peter PitoÚ·k. Z naszej strony wÛjt Jan Niemczyk 
na pamiπtkÍ pobytu delegacji z gminy RaniøÛw i wystÍpÛw ze-
spo≥Ûw ÑRaniøowianieî i ÑMazurekî wrÍczy≥ upominek w postaci 
Ñpary w rzeszowskich strojach regionalnychî, jak rÛwnieø prze-

kaza≥ zaproszenia 
do uczestnictwa 
w raniøowskich 
doøynkach.

Po tym rozpo-
czÍ≥y siÍ wystÍpy 
zaproszonych ze-
spo≥Ûw tanecznych 
i kapel. Ze strony 
s≥owackiej wystπ-
pi≥o ich 9, 1 grupa 
z Czech i 2 nasze 
z Polski. Nadmie-
niÊ naleøy, øe ÑMa-
zurekî zataÒczy≥ 
przy akompania-
mencie ÑRaniøo-
wianî, a mia≥ dwa 
wejúcia ñ pierwsze 
z wiπzankπ taÒcÛw 
lasowiackich i dru-
gie z wiπzankπ taÒ-
cÛw rzeszowskich. 

Oba uk≥ady wykonywane by≥y w stosowanych strojach odpowied-
nich do wybranego taÒca. Za to naleøπ siÍ s≥owa podziÍkowania 
opiekunom ma≥ych dzieci, rodzicom, a przede wszystkim chore-
ograf pani Krystynie Mazurkiewicz i dyrektorowi Szko≥y panu 
Markowi Wiπckowi, za podjÍcie siÍ niema≥ego trudu logistycznego 
w zabezpieczeniu dwÛch kompletÛw ubiorÛw.

OprÛcz akompaniamentu ÑMazurkowiî kapela ÑRaniøo-
wianieî da≥a swÛj w≥asny koncert. By≥ to juø jej trzeci wystÍp na 

WÛjt Jan Niemczyk i dyr. GOKSiR Stanis≥aw Samojedny wrÍczajπ staroúcie 
Peterowi PitoÚ·kowi pamiπtkÍ w postaci pary w rzeszowskich strojach 
ludowych.

Pierwszy miÍdzynarodowy wystÍp zespo≥u ÑMazurekî na scenie w GranË-
-Petrovcach.

Karolina Woú trzyma pamiπtkÍ z wystÍpÛw, obok in-
struktor Krystyna Mazurkiewicz i dyr. Marek Wiπcek.

WystÍpy zespo≥u ÑMazurekî i kapeli ÑRaniøowianieî na spiskim zamku. 
Widok ze szczytu baszty zamkowej.
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Festiwalu ÑGÛralskie Dniî w GranË-Petrovcach i przez tamtejszych 
mieszkaÒcÛw jest juø bardzo dobrze znana i kojarzona z Raniøo-
wem i Polskπ.

Podczas drugiego dnia pobytu ñ 19 sierpnia ñ delegacja z gmi-
ny RaniøÛw uczestniczy≥a w odpustowej Mszy åw. w GranË-Petro-
vcach celebrowanej przez biskupa pomocniczego diecezji spiskiej 
Andreja Imricha. Dzieci z zespo≥u ÑMazurekî wyrÛøni≥y siÍ tam, 
niosπc dary ofiarne na o≥tarz. Podczas tej Mszy ks. bp poúwiÍci≥ 
nowy krzyø w g≥Ûwnym o≥tarzu oraz dwie p≥askorzeüby Matki 
Boskiej i åwiÍtych Cyryla i Metodego ñ patronÛw S≥owacji. Po 
koúcielnych uroczystoúciach odpustowych odby≥ siÍ wspÛlny obiad 
z ks. biskupem, w ktÛrym wziÍli udzia≥ starosta, miejscowi radni, 
s≥uøba koúcielna oraz nasza delegacja. Jej kierownik dyr. GOKSiR 
Stanis≥aw Samojedny skierowa≥ s≥owa podziÍkowania pod adresem 
starosty i miejscowych gospodarzy za udzielonπ goúcinnoúÊ, zorga-
nizowanie pobytu i wystÍpÛw oraz moøliwoúÊ poznania zabytkÛw 
ziemi spiskiej, w tym okaza≥ego Spiskiego Zamku.

Kolejnym punktem pobytu na s≥owackiej ziemi by≥o zwie-
dzanie najwiÍkszego zamku úredniowiecznej Europy, zajmujπcego 
powierzchniÍ 4,25 ha, monumentalnie gÛrujπcego nad okolicπ, 
czyli Spiöskiego hradu. Podczas pobytu tam oba nasze zespo≥y 
zosta≥y wkomponowane w widowisko w gÛrnej sali. Zaprezento-
wa≥y tam wiπzanki taÒcÛw a kapela da≥a krÛtki koncert. RÛwnieø 
na zamkowym dziedziÒcu kapela nie prÛønowa≥a, grajπc dla zgro-
madzonych tam turystÛw.

Po po≥udniu nastπpi≥ jeszcze jeden wytÍp, tym razem w znanej 
na okolicÍ restauracji Spiöski Sza≥as w Spiöskim Podhradiu.

WystÍpy podczas ÑGÛralskich Dniî z pewnoúciπ zapadnπ na 
zawsze w pamiÍci, szczegÛlnie mazurskich dzieci, ktÛre przez wie-
le miesiÍcy siÍ do tego przygotowywa≥y, a w ostatnich tygodniach 
przed wyjazdem mia≥y intensywne szlifowanie formy. Ale wysi≥ek 
siÍ op≥aci≥, a wystÍpy przebieg≥y przed s≥owackπ publicznoúciπ nie-
maløe bezb≥Ídnie. Dodatkowπ mobilizacjπ by≥o to, øe specjalnie do 
GranË-PetrovcÛw jecha≥o swoimi samochodami kilkoro rodzicÛw 
z MazurÛw, by na w≥asne oczy zobaczyÊ swe pociechy w akcji.

Stanis≥aw Samojedny
fot. Monika Samojedny

W pierwszej dekadzie sierpnia 2007 
roku Urzπd Gminy w Raniøowie zakupi≥ 3 
wiaty przystankowe. Jedna z nich zosta≥a 
zamontowana w Woli Raniøowskiej ñ Cen-
trum w miejscu starego ñ murowanego 
przystanku, ktÛry by≥ systematycznie demo-
lowany i niszczony przez wandali. 

Jednoczeúnie ksiÍøa wystπpili z apelem do 
mieszkaÒcÛw o poszanowanie nowego obiektu, ktÛry 
s≥uøy≥ bÍdzie wszystkim i obecnie obok zmoder-
nizowanego pawilonu handlowego i odmalowanej 
zabytkowej kapliczki, stanowi estetyczny element 
centrum miejscowoúci. Dwie pozosta≥e wiaty zosta≥y 
zamontowane w Raniøowie na nowych przystan-
kach: na ul. Kolbuszowskiej (na zdjÍciu) oraz na ul. 
Soko≥owskiej.

Stanis≥aw Samojedny

  

Pan Marian Samojedny podkreúli≥ obecnoúÊ kapeli ÑRaniøowianieî, grajπc 
na trπbce z tarasu widokowego.

PrzepiÍknπ panoramÍ Spiszu ze szczytu zamku podziwia≥a m.in. Monika 
Samojedny.

ÑRaniøowianieî na 3. rocznicy ÑGÛralskich Dniî.
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W dniu 8 wrzeúnia 2007 roku w Mazurach przy budynku Zespo≥u PlacÛwek Oúwiatowych oddano 
do uøytku nowπ salÍ gimnastycznπ. Po kilku latach budowy inwestycja zosta≥a zakoÒczona ku radoúci 
uczniÛw, grona nauczycielskiego, a przede wszystkim samych mieszkaÒcÛw tej miejscowoúci, ktÛrym ta 
budowa Ñleøa≥a na sercuî. Stπd teø by≥a okazja do wielkiego úwiÍtowania, w ktÛrym wziÍ≥o udzia≥ wielu 
zaproszonych goúci spoza MazurÛw.

Sala na miarę potrzeb

UroczystoúÊ poprzedzona zosta≥a Mszπ åw. koncelebrowanπ przez ro-
daka mazurskiego ks. pra≥ata Stanis≥awa Be≥zÍ oraz proboszcza mazurskie-
go ks. Wies≥awa Doparta. Odprawiono jπ w intencji uczniÛw, nauczycieli, 
rodzicÛw i wszystkich mieszkaÒcÛw wsi. W okolicznoúciowym kazaniu 
skierowanym do zgromadzonych wiernych ks. Dopart zwrÛci≥ uwagÍ na 
racjonalne korzystanie ze sportu - bez dopingu, bez bicia rekordÛw za 
wszelkπ cenÍ, bez niezdrowej rywalizacji. ÑSport to zdrowieî ñ has≥o to 
przewija≥o siÍ miÍdzy jego zdaniami, ale bez anabolikÛw, bez ca≥ej ga≥Ízi 
przemys≥u farmaceutycznego pracujπcego w tym kierunku. Podkreúli≥, øe 
najlepszy sport to ten umiarkowany. Na zakoÒczenie øyczy≥, aby nowa 
sala gimnastyczna Ñs≥uøy≥a grubasom, cieniasom i ludziom zdrowym 
w rozprostowaniu i uelastycznieniu miÍúni, regulowaniu i poprawieniu 
krπøenia, zwiÍkszeniu wytrzyma≥oúciî.

Po Mszy wszyscy udali siÍ do nowego obiektu, gdzie nastπpi≥o 
oficjalne powitanie i przedstawienie zaproszonych goúci, ktÛrego dokona≥ 
dyr. Szko≥y Marek Wiπcek. Na uroczystoúÊ m.in. przybyli: przedstawiciel 
Podkarpackiego Kuratora Oúwiaty wizytator Marek Dworak, wÛjt Jan 
Niemczyk, przewodniczπcy Rady Gminy Daniel Fila, radni, przewodni-

WÛjt Jan Niemczyk. Wizytator Marek Dworak. Przewodniczπcy Rady Gminy Daniel 
Fila.

Radny Jan Rzeszutek.

Radny Bogdan Mul. Byli radni: Jan Adamczyk i JÛzef 
Fila.

So≥tys Ludwik Korzenny.

So≥tys Ludwik Korzenny. Przewodniczπca Rady RodzicÛw 
Agata Potocka.

P r z e w o d n i c z π c a  S a m o r z π d u 
Uczniowskiego Magdalena Dutko.

Dyrektor Zespo≥u PlacÛwek Oúwiato-
wych w Mazurach Marek Wiπcek.
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czπcy Rady Gminy ubieg≥ej kadencji Marian Indyk, 
dyr. GOKSiR Stanis≥aw Samojedny, dyrektorzy 
szkÛ≥ z gminy RaniøÛw, nauczyciele, so≥tys wsi 
Mazury, przedstawiciele wykonawcÛw tej inwesty-
cji, rodzice, zespÛ≥ ÑMazurzanieî. Z kolei przypo-
mnia≥ historiÍ Szko≥y Podstawowej w Mazurach, 
ktÛra liczy 120 lat, jeúli chodzi o sam budynek. 
PÛüniej by≥a jego rozbudowa. W latach 60-tych 
XX wieku, gdy kierownikiem by≥ p. JagodziÒski, 
a nastÍpnie w latach 90-tych, gdy dyrektorem by≥ 
obecny Marek Wiπcek. Szko≥a rozbudowa≥a siÍ na 
miarÍ miejscowoúci Mazury. Sta≥o siÍ to za sprawπ 
konsekwencji mieszkaÒcÛw, ktÛrzy w najnowszπ 
rozbudowÍ budynku dydaktycznego wnieúli oko≥o 
20% wk≥adu z mienia wiejskiego i w≥asnej roboci-
zny. Podkreúli≥ teø øyczliwoúÊ w≥adz gminy dla tej 
inwestycji. Na zakoÒczenie zapowiedzia≥, øe nowy 
obiekt bÍdzie s≥uøy≥ nie tylko dzieciom szkolnym, 
ale rÛwnieø m≥odzieøy pozaszkolnej i wszystkim 
mieszkaÒcom wsi.

Nastπpi≥ po tym akt poúwiÍcenia nowego 
obiektu. Ks. Stanis≥aw Be≥za podkreúli≥ na wstÍpie, 
øe z przyjemnoúciπ spe≥nia tÍ zaszczytnπ i piÍknπ 
funkcjÍ. OdmÛwi≥ okolicznoúciowπ modlitwÍ, w ktÛrej prosi≥ Pana Boga 
miÍdzy innymi o to Ñaby chroni≥ uøytkownikÛw tego obiektu od nieszczÍ-
úliwych wypadkÛw i kalectwa, b≥ogos≥awi≥ projektantÛw i wykonawcÛw, 
b≥ogos≥awi≥ wszystkim, ktÛrzy bÍdπ przychodziÊ do tych pomieszczeÒ, niech 
sprawiedliwie i z mi≥oúciπ rywalizujπ w zawodach sportowychî. NastÍpnie 
dokona≥ aktu poúwiÍcenia nowych pomieszczeÒ sportowych.

Z kolei wÛjt Jan Niemczyk przedstawi≥ najnowszπ historiÍ rozbudowy 
szko≥y, ze szczegÛlnym uwzglÍdnieniem powstawania sali gimnastycznej. 
Fundamenty wykonano latem w 1998 roku ≥πcznie z budowπ budynku 
dydaktycznego. Po oddaniu do uøytku nowej czÍúci szko≥y (uroczystoúÊ 
ta odby≥a siÍ 5 stycznia 2002 r.) przystπpiono w 2004 roku do kontynuacji 
budowy sali gimnastycznej. Wykonawcπ stanu surowego zamkniÍtego 
by≥a Firma Remontowo-Budowlana TACZBUD z Kolbuszowej. Roboty 
wykoÒczeniowe wykonane zosta≥y przez PrzedsiÍbiorstwo Remontowo-
-Us≥ugowe PROM Styka Leszek z Nowej DÍby. WartoúÊ robÛt budowla-
no-montaøowych wynios≥a 796.912,79 z≥, na co z≥oøy≥o siÍ: fundamenty 
65.299,76 z≥, stan surowy 281.996,58, roboty wykoÒczeniowe 449.616,45 
z≥. Na realizacjÍ zadania Gmina pozyska≥a dofinansowanie w 2004 r. w wy-
sokoúci 50.000 z≥ w ramach Kontraktu WojewÛdzkiego oraz wk≥ad w≥asny 
wsi Mazury w postaci materia≥Ûw na kwotÍ 49.844,07 z≥. Sala gimnastyczna 
wraz z zapleczem stanowi kompleks o powierzchni zabudowy 261 m2, sala 
do ÊwiczeÒ ma wymiary 18 x 10 m, a kubatura wynosi 2.315 m3. Sala przy 
Zespole PlacÛwek Oúwiatowych w Mazurach jest 3. w gminie RaniøÛw 
nowo wybudowanπ, jak rÛwnieø 3. pod wzglÍdem wielkoúci.

W imieniu Podkarpackiego Kuratora Oúwiaty list gratulacyjny 
przekaza≥ wizytator Marek Dworak. Zawarte by≥y w nim m.in. øyczenia 

i podziÍkowania dla wszystkich, ktÛrzy w≥oøyli tu czπstkÍ swojego øycia, 
by sala gimnastyczna mog≥a zostaÊ przekazana do uøytku uczniom Zespo≥u 
PlacÛwek Oúwiatowych w Mazurach.

Kolejnym mÛwcπ by≥ przewodniczπcy Rady Gminy Daniel Fila. 
Przekaza≥ m.in. s≥owa uznania dla dyrektora Marka Wiπcka, so≥tysa i Rady 
So≥eckiej, w≥adz samorzπdowych poprzedniej i obecnej kadencji na czele 
z wÛjtem Janem Niemczykiem, przewodniczπcego Rady Gminy poprzed-
niej kadencji Mariana Indyka, dla radnych wsi Mazury poprzedniej kadencji 
JÛzefa Fili i Jana Adamczyka, obecnych radnych Jana Rzeszutka i Bogdana 
Mula oraz dla wszystkich, ktÛrzy w jakikolwiek sposÛb przyczynili siÍ 
do powstania tego obiektu. Na zakoÒczenie dzieciom i m≥odzieøy øyczy≥ 
samych sukcesÛw.

W imieniu senatora Mieczys≥awa Maziarza wystπpi≥a jego øona, ktÛra 
na rÍce przewodniczπcej samorzπdu uczniowskiego przekaza≥a upominek 
w postaci pi≥ek sportowych.

NiespodziankÍ sprawili cz≥onkowie zespo≥u obrzÍdowego ÑMazurza-
nieî, w imieniu ktÛrych wystπpili Emilia Adamczyk i JÛzef Fila, przekazujπc 
dwa duøe liczyd≥a oraz pewnπ kwotÍ pieniÍdzy wypracowanπ przez zespÛ≥ 
z przeznaczeniem na potrzeby Szko≥y.

Swoimi refleksjami z lat dzieciÒstwa podzieli≥ siÍ z zebranymi ks. 
Stanis≥aw Be≥za, kiedy to Ñw cieniuî szko≥y wyrasta≥, bawi≥ siÍ z kolegami 
na nowo powstajπcych murach koúcio≥a w sπsiedztwie tej szko≥y, nastÍpnie 
juø jako jej uczeÒ, a nastÍpnie jako m≥ody kap≥an na pierwszej parafii, kiedy 
to spotka≥ siÍ z by≥ym dyrektorem mazurskiej szko≥y.

Ks. Stanis≥aw Be≥za wspomina czasy dzieciÒstwa i m≥odoúci.

ÑMazurzanieî Emilia Adamczyk i JÛzef Fila przekazujπ dla szko≥y dwa 
duøe Ñkomputeryî.

WystÍp zespo≥u ÑMazurekî.

cd. na str. 14
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W  c z Í ú c i  a r t y -
stycznej wystπpi≥y dzieci 
z montaøem s≥owno-mu-
zycznym, nawiπzujπc na 
wstÍpie do daty 1 wrzeúnia 
1939 r. Z tym akcentem 
patriotycznym przesz≥y 
w dalszej czÍúci do prozy 
øycia szkolnego. Akom-
paniamentem muzycz-
nym s≥uøy≥a pani Barbara 
PotaÒska-Woú. W drugiej 
czÍúci zataÒczy≥ zespÛ≥ 
pieúni i taÒca ÑMazurekî, 
przedstawiajπc uk≥ady ta-
neczne lasowiackie i rze-
szowskie.

W innych miejsco-
woúciach zapewne by≥by 
to koniec uroczystoúci ñ ale 
nie w Mazurach! Pa≥eczkÍ 
przejÍli cz≥onkowie zespo-
≥u obrzÍdowego ÑMazurzanieî, zapraszajπc wszystkich goúci do zwiedzania 
Mazurskiej Izby Regionalnej. To Ñma≥e muzeumî otwarte przy okazji ob-
chodzenia 10-lecia istnienia zespo≥u (6 maja 2007 r.) dziÍki zaangaøowaniu 
Jana Adamczyka ciπgle siÍ wzbogaca o nowe eksponaty. Na wejúciu by≥ 
poczÍstunek swojskim chlebem ze smalcem, w dalszej czÍúci tradycyjna 
Ñmajonaî serwowana przez pana JÛzefa FilÍ. Ale przede wszystkim zapo-
znawanie siÍ z dziedzictwem kulturowym wsi Mazury i okolic.

Po zwiedzeniu Izby wszyscy udali siÍ do remizy OSP na obiad przy-
gotowany przez organizatorÛw imprezy, gdzie by≥a okazja do bliøszych 
refleksji, wymiany doúwiadczeÒ i wspÛlnej zabawy do pÛünych godzin 
przy düwiÍkach zespo≥u muzycznego.

Stanis≥aw Samojedny


W imieniu w≥asnym, nauczycieli, uczniÛw i rodzicÛw pragnÍ 

serdecznie podziÍkowaÊ wszystkim uczestnikom uroczystoúci oddania 
i poúwiÍcenia sali gimnastycznej, ktÛrzy swojπ obecnoúciπ uúwietnili tak 
waøne dla naszej placÛwki wydarzenie.

SzczegÛlne podziÍkowanie kierujÍ do sponsorÛw, ktÛrzy okazali 
nam swojπ pomoc i øyczliwoúÊ w przygotowaniu uroczystoúci i wypo-
saøeniu sali. Sπ to:
 r Stowarzyszenie na Rzecz Rozwoju Oúwiaty Kultury Sportu 

w Raniøowie,
 r Gminna SpÛ≥dzielnia SCH w Raniøowie,
 r Bank SpÛ≥dzielczy w G≥ogowie M≥p.,
 r Pan Mieczys≥aw Tylutki Skup i UbÛj Øywca w Raniøowie,
 r PHPU ÑMa≥opolskaî w Soko≥owie M≥p.,
 r Pan Jan Be≥z ÑLAS-POLî Zak≥ad Produkcji Drzewnej 

w Mazurach,
 r Hurtownia Owocowo-Warzywna - Jan Jasku≥a, Soko≥Ûw M≥p.
 r Zak≥ad MiÍsny ÑSMAK-EKOî s.c. w GÛrnie,
 r Us≥ugowy Zak≥ad Stolarski StÍpieÒ JÛzef z MazurÛw,
 r ZespÛ≥ ObrzÍdowy ÑMazurzanieî z MazurÛw,
 r Krawiectwo Us≥ugi Produkcja Handel Krzysztof StÛj z Ra-

niøowa,
 r Pan JÛzef Dul z MazurÛw,
 r Pan Bogdan Mul z MazurÛw,
 r Pan Tadeusz Sondej z MazurÛw,

Za zrozumienie i przychylnoúÊ dziÍkuje so≥tysowi, Radzie 
So≥eckiej oraz mieszkaÒcom wsi Mazury, ktÛrzy i tym razem nie 
szczÍdzili úrodkÛw finansowych z mienia wiejskiego.

Dyrektor Zespo≥u PlacÛwek Oúwiatowych w Mazurach

I FESTIWAL PODKARPACKICH 
SMAK”W

Ponad 50 stoisk, pe≥na reprezentacja 56 potraw i produktÛw 
wpisanych na ListÍ ProduktÛw Tradycyjnych Ministerstwa Rolnictwa 
i chyba ze trzy setki potraw i produktÛw, ktÛre do wpisu na presti-
øowπ listÍ mogπ pretendowaÊ - to w telegraficznym skrÛcie wielkie 
smakowanie Podkarpacia, ktÛre odby≥o siÍ po raz pierwszy w dniu 
9 wrzeúnia w GÛrnie k. Soko≥owa Ma≥opolskiego. 

Znakomicie zorganizowany I Festiwal Podkarpackich SmakÛw, 
ktÛremu nie by≥a w stanie ani przeszkodziÊ, ani zaszkodziÊ fatalna aura, 
przygotowa≥ Urzπd Marsza≥kowski WojewÛdztwa Podkarpackiego przy 
wspÛ≥udziale UrzÍdu Gminy w Soko≥owie Ma≥opolskim i Zak≥adÛw MiÍ-
snych ÑSmak-Ekoî Sp. z o.o. w GÛrnie. 

Oceny stoisk i prezentowanych produktÛw dokona≥o jury w sk≥adzie: 
prof. dr hab. inø. Jan Krupa - przewodniczπcy komisji, Marta Pogoda 
- Fundacja Fundusz WspÛ≥pracy Program ÑAgro-Smakî, Dariusz Surma 
- dyrektor Departamentu Rolnictwa i årodowiska UrzÍdu Marsza≥kow-
skiego, Jerzy SzczepaÒski - Podkarpacki Inspektor Jakoúci Handlowej 
Artyku≥Ûw Rolno-Spoøywczych, Eugeniusz Bernat - przewodniczπcy 
Rady Nadzorczej Zak≥adÛw MiÍsnych ÑSmak-Ekoî Sp. z o.o. ÑJeúli chodzi 
o ocenÍ produktÛw, to nie tylko wyglπd estetyczny, ale przede wszystkim 
smak i aromat braliúmy pod uwagÍ ñ mÛwi≥ przewodniczπcy komisji ñ jak 
rÛwnieø wystrÛj stoiska, estetykÍ oraz strÛj osÛb, ktÛre na tym stoisku 
prezentowa≥y swoje wyroby.î

I tak jury postanowi≥o nagrodziÊ:
- w kategorii ÑNajciekawsze stoiskoî:

 1.  Stowarzyszenie Kultywowania Kultury i Tradycji Ziemi Futomskiej 
z Futomy w gminie B≥aøowa,

 2.  Czes≥awa Zawadzka Gospodarstwo Agroturystyczne ÑPod Lipπî 
z Przychojca w gminie Leøajsk,

 3.  (ex quo) Ko≥o GospodyÒ Wiejskich z Korniaktowa w gminie Bia≥obrzegi 
i WojewÛdzki Zwiπzek Pszczelarski w Rzeszowie,

 -  w kategorii îNajciekawsza potrawaî:
 1.  (ex equo) Ko≥o GospodyÒ Wiejskich z GÛrna w gminie Soko≥Ûw 

Ma≥opolski za kukie≥kÍ syrowπ i Ko≥o GospodyÒ Wiejskich z Bia≥ki 
w gminie B≥aøowa za kniazia z sosem grzybowym,

 2.  Lucyna Cwynar - Hodowla KÛz îZuzaî z ZabratÛwki w gminie 
Tyczyn za sernik z koziego mleka,

 3.  (ex quo) Ko≥o GospodyÒ Wiejskich z MazurÛw w gminie RaniøÛw 
za kasioka jaglanego i Micha≥ Zawadzki z Leøajskiego Stowarzy-
szenia Gospodarstw Ekologicznych za go≥πbki z cukiniπ w sosie 
koperkowym.
Ponadto wyrÛønienia przyznano 10 wystawcom.
Jak widzimy, Mazurzanki oprÛcz zdobywania laurÛw z zakresu 

obrzÍdowoúci ludowej, trafi≥y rÛwnieø w gust znawcÛw regionalnych 
smako≥ykÛw. Gratulujemy kolejnego sukcesu!

Na podstawie www.potrawyregionalne.pl
opr. Stanis≥aw Samojedny

cd. ze str. 13

Ewa Jaworska i Danuta StÍpieÒ czÍstowa≥y 
chlebem ze smalcem wszystkich zwiedzajπcych 
Mazurskπ IzbÍ Regionalnπ.
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Modernizacja budynku UrzÍdu Gminy w Raniøowie
RozpoczÍ≥a siÍ d≥ugo oczekiwana modernizacja budynku 

UrzÍdu Gminy. Zakres robÛt obejmowa≥ bÍdzie:
 q rozebranie istniejπcych stropodachÛw,
 q zbudowanie konstrukcji drewnianej wiÍüby dachowej 

uodpornionej úrodkiem ognioodpornym,
 q podwyøszenie istniejπcych kominÛw i wykonanie czap 

kominowych,

 q ocieplenie istniejπcych stropÛw najwyøszych kondygnacji 
p≥ytami z we≥ny mineralnej gruboúci 15 cm,

 q wykonanie pokrycia dachu blachodachÛwkπ powlekanπ 
w kolorze czerwonym, 

 q wymianÍ stalowego orynnowania dachu (w kolorze po-
krycia dachu),

 q montaø wczeúniej zdemontowanej instalacji odgromo-
wej,

 q ocieplenie úcian zewnÍtrznych budynku warstwπ 
styropianu gruboúci 10 cm i zewnÍtrznym tynkiem 
akrylowym zbrojonym siatkπ z w≥Ûkna szklanego,

 q wymianÍ stolarki okiennej i drzwiowej, montaø okien 
o wspÛ≥czynniku przenikania < 1,7 W/m2K.

Ca≥kowita koÒcowa wartoúÊ zamÛwienia (bez VAT) 
obejmujπca wszystkie zamÛwienia i czÍúci to 365.630,48 
z≥. Kwota ta wynik≥a z przetargu nieograniczonego, 
w ktÛrym udzia≥ wziÍ≥o 4 wykonawcÛw, a wygra≥a firma 
pod nazwπ: ÑUs≥ugi Remontowo-Budowlane Produkcja - 
Handel Ryszard Rembisz, Zielonka 39, 36-130 Zielonka, 
woj. podkarpackie.î

ZakoÒczenie modernizacji planowane jest na lipiec 
2008 roku.

Stanis≥aw Samojedny

   
Zgodnie z zaleceniami wydanymi przez Podkarpacki 

Zwiπzek Pi≥ki Noønej w Rzeszowie na obiektach, gdzie 
prowadzone sπ rozgrywki pi≥karskie w ramach V ligi i wyø-
szych, boisko powinno byÊ odgrodzone od publicznoúci. 

Stπd teø na stadionie sportowym w Raniøowie trwajπ prace 
przy nowym ogrodzeniu. W pierwszej kolejnoúci jest wykony-
wane od strony trybun dla kibicÛw, potem stopniowo zostanie 
wykonane wzd≥uø ca≥ej bieøni. Elementy ogrodzeniowe wykona≥ 
Zak≥ad Us≥ugowo-ålusarski pana Mariana S≥uji przy zastosowa-
niu minimalnego zysku, za co Zarzπd Klubu sk≥ada serdeczne 
podziÍkowania.

Na zdjÍciu: montaø przÍse≥ ogrodzeniowych w dniu 17 wrzeúnia 2007 r. przez 
pracownikÛw Zak≥adu Us≥ugowo-ålusarskiego Zbigniewa KatÍ i Roberta 
JaÒca przy pomocy gospodarza Klubu Jana Samojednego oraz wiceprezesa 
ds. gospodarczych Mariana Pomyka≥y.

(-)

Remonty drÛg gminnych

Systematycznie trwa modernizacja i utwardzanie kamieniem drÛg gminnych. 
Na zdjÍciu m≥odzi ch≥opcy chÍtnie w≥πczajπ siÍ w prace na rzecz swojej ulicy 
Ks. Go≥dasza w Raniøowie, wyrÛwnujπc przywieziony Ñkliniecî. Do pracy 
zmobilizowa≥ ich i nadzorowa≥ radny Marian Pomyka≥a. Fot. St. Samojedny.

Dwaj bracia StÍpniowie 
- Miko≥aj i Maksymilian 
dumnie prezentujπ borowiki 
szlachetne, ktÛre zosta≥y zna-
lezione przez ich tatÍ w dniu 
9 sierpnia 2007 r. w okolicach 
MorgÛw.

(-)

Sezon na 
grzybobranie
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Z Powiatu Kolbuszowskiego
   

W dniu 9 sierpnia 2007r. odby≥a siÍ XI Sesja III 
Kadencji Rady Powiatu w Kolbuszowej. Obrady roz-
poczπ≥ Przewodniczπcy Rady Powiatu Tadeusz KopeÊ, 
ktÛry przedstawi≥ Radnym 23 ñ punktowy porzπdek 
obrad. Goúciem honorowym Sesji by≥ Pose≥ na Sejm 
RP Zbigniew Chmielowiec.

Jednym z waøniejszych punktÛw XI Sesji Rady Powiatu by≥o 
podjÍcie cyklu trzech uchwa≥, ktÛre sπ komplementarnie powiπzane 
ze sobπ w sprawie przystπpienia Powiatu Kolbuszowskiego do 
wspÛlnej realizacji projektu pn. ÑRegionalne Centrum Transferu 
Nowoczesnych Technologii Wytwarzaniaî. Wicestarosta Walde-
mar Macheta: ÑNa poczπtku z≥oøÍ s≥owa podziÍkowania i uznania 
dla dzia≥aÒ Pos≥a na Sejm RP Pana Zbigniewa Chmielowca od-
noúnie wejúcia naszego powiatu do programu CEKSO. Program 
ten jest przedmiotem rozmÛw juø 2,5 roku. Nasz Powiat, ≥πcznie 

Wicestarosta Waldemar Macheta uzasadnia 
przystπpienie Powiatu Kolbuszowskiego do 
wspÛlnej realizacji projektu pn. ÑRegionalne 
Centrum Transferu Nowoczesnych Technolo-
gii Wytwarzaniaî. Fot. A. Jarosz

z 7 innymi jednostkami, 
CKP - ami bÍdzie ze sobπ 
wspÛ≥pracowaÊ. Wiπøe to 
siÍ z uzyskaniem duøych 
úrodkÛw finansowych 
w granicach 7.000.000,00 
z≥. Jest to kolejna szansa 
i musimy jπ wykorzy-
staÊî. Rada jednog≥oúnie 
wyrazi≥a pozytywnπ opi-
niÍ:
 1.  W sprawie przystπ-

pienia Powiatu Kol-
buszowskiego, do 
wspÛlnej realizacji 
projektu pn. ÑRegio-
nalne Centrum Trans-
feru Nowoczesnych 
Technologii Wytwa-
rzaniaî.

Rada Powiatu w Kolbuszowej i Zarzπd Powiatu podczas XI Sesji III Kadencji wraz z honorowym 
goúciem Pos≥em na Sejm RP Zbigniewem Chmielowcem.  Fot. A. Jarosz

Dnia 8 wrzeúnia 2007 roku w Kolbuszowej odby-
≥y siÍ g≥Ûwne uroczystoúci zwiπzane z ods≥oniÍciem 
i poúwiÍceniem tablicy na budynku Zespo≥u SzkÛ≥ 
Technicznych im. BohaterÛw Wrzeúnia 1939r. ku czci 
pamiÍci øo≥nierzy z terenu Powiatu Kolbuszowskiego 
poleg≥ych w 1944r. w II Korpusie Polskim podczas 
Bitwy o Monte Cassino: ppor. Jana Babiuch (ur. 
w Cmolasie 10.10.1915r. úp. 17.05.1944r.), sap. Mi-

ÑUroczystoúÊ upamiÍtniajπca wydarzenia sprzed latî

    

 2.  W sprawie zabezpieczenia úrodkÛw finan-
sowych jako czÍúÊ wk≥adu w≥asnego na 
realizacjÍ projektu ÑRegionalne Centrum 
Transferu Nowoczesnych Technologii 
Wytwarzaniaî ujÍtego w Indykatywnym 
Planie Inwestycyjnym Regionalnego 
Programu Operacyjnego WojewÛdztwa 
Podkarpackiego na lata 2007-2013.

 3.  W sprawie wyraøania zgody na wystawie-
nie weksla w≥asnego Ñin blancoî z deklara-
cjπ wekslowπ na zabezpieczenie dofinan-
sowania projektu ÑRegionalne Centrum 
Transferu Nowoczesnych Technologii 
Wytwarzaniaî ze úrodkÛw Europejskiego 
Funduszu Rozwoju Regionalnego w ra-
mach Osi Priorytetowej I Konkurencyjna 
i innowacyjna gospodarka Regionalnego 
Programu Operacyjnego WojewÛdztwa 
Podkarpackiego na lata 2007 ñ 2013.

cha≥a Pos≥uszny (ur. w HadykÛwce 22.06.1912r. úp. 
19.05.1944r.), strz. Franciszka Smolak (ur. w Turzy 
29.04.1910r. úp. 17.05.1944r.) oraz pamiÍci tych wszyst-
kich, ktÛrzy walczyli w Bitwie o Monte Cassino.

Uroczystoúci rozpoczÍto od przemarszu Orkiestry DÍtej PaÒ-
stwowej Szko≥y Muzycznej I Stopnia w Kolbuszowej pod batutπ 
dyrektor Aleksandry Niezgody, dywizji øo≥nierzy z 21 Brygady 
StrzelcÛw PodhalaÒskich i I Batalionu StrzelcÛw PodhalaÒskich na 
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Cmentarz Parafialny, by uczciÊ pamiÍÊ i z≥oøyÊ kwiaty na mogi≥ach 
poleg≥ych øo≥nierzy w II wojnie úwiatowej. ModlitwÍ w intencji 
poleg≥ych øo≥nierzy poprowadzi≥ kapelan AK ñ ks. Ryszard Kiwak. 
Na mogi≥ach poleg≥ych øo≥nierzy w II wojnie úwiatowej kwiaty 
z≥oøyli m.in.: Senator RP Mieczys≥aw Maziarz, Pose≥ na Sejm 
RP Zbigniew Chmielowiec, DowÛdca Operacyjny Si≥ Zbrojnych 
Genera≥ Broni Bronis≥aw Kwiatkowski, Starosta Kolbuszowski 
JÛzef Kardyú, Przewodniczπcy Rady Powiatu Tadeusz KopeÊ, WÛj-
towie Gmin, Strzelcy, Harcerze, delegacje poczt sztandarowych, 
przedstawiciele instytucji kultury, partii, organizacji spo≥eczno-
-politycznych i szkÛ≥ z terenu powiatu kolbuszowskiego.

Po Mszy åwiÍtej ulicami Kolbuszowej przemaszerowano 
do Zespo≥u SzkÛ≥ Technicznych im. BohaterÛw Wrzeúnia 1939r. 
UroczystoúÊ tπ uúwietni≥a m≥odzieø z Zespo≥u SzkÛ≥ Technicznych 
w Kolbuszowej, ktÛra z okazji úwiÍta przygotowa≥a montaø s≥owno 
- muzyczny.

Starosta Kolbuszowski JÛzef Kardyú wyg≥osi≥ okolicznoúcio-
we przemÛwienie, nawiπzujπce do wydarzeÒ historycznych zwiπ-
zanych z pamiÍtnπ Bitwπ o Monte Cassino.Przy düwiÍkach Pieúni 
ÑCzerwone Maki na Monte Cassinoî osoby zaproszone dokonali 
symbolicznego ods≥oniÍcia tablicy oraz z≥oøono kwiaty.

MieszkaÒcy Powiatu Kolbuszowskiego, ktÛrzy lepiej chcieli 
poznaÊ øo≥nierskie rzemios≥o, mogli obejrzeÊ na kolbuszowskim 
rynku pokaz sprzÍtu bojowego Wojska Polskiego, a takøe mieli 
okazjÍ poznaÊ historiÍ i tradycje brygady.

Starosta kolbuszowski JÛzef Kardyú wraz z przewodniczπcym Rady Powiatu 
Tadeuszem Kopciem wrÍczajπ okolicznoúciowπ grawerkÍ na rÍce komendanta 
powiatowego Policji w Kolbuszowej nadkom. Mieczys≥awa MargaÒskiego za 
zaangaøowanie, osiπgniÍte sukcesy i przyczynienie siÍ do budowania bezpie-
czeÒstwa i zaufania spo≥ecznego na terenie Powiatu Kolbuszowskiego.   
                                                 Fot. A Jarosz

W Kolbuszowej w dniu 29 lipca 2007 roku odby≥a 
siÍ uroczystoúÊ z okazji WojewÛdzkich ObchodÛw åwiÍta 
Policji po≥πczona z przekazaniem do uøytkowania bu-
dynku Komendy Powiatowej Policji w Kolbuszowej.

   

Z Powiatu Kolbuszowskiego opracowa≥: Mieczys≥aw Burek

Tegoroczne obchody rozpoczÍ≥a Msza åwiÍta w kolbuszow-
skim koúciele pod wezwaniem Wszystkich åwiÍtych. Przewodni-
czy≥ jej ksiπdz pra≥at Jan Szczupak, kanclerz Kurii Diecezjalnej 
w Rzeszowie. HomiliÍ wyg≥osi≥ duszpasterz podkarpackich poli-
cjantÛw ks. Bogus≥aw Przeklasa.

Uroczystoúci po≥πczono z oddaniem do uøytku wyremontowa-
nego budynku KPP w Kolbuszowej. Symbolicznπ wstÍgÍ przeciÍ≥a 
wojewoda podkarpacka, Ewa Draus, pose≥ na Sejm RP Zbigniew 
Chmielowiec, starosta kolbuszowski JÛzef Kardyú; burmistrz Kol-
buszowej Jan Zuba; komendant wojewÛdzki Policji w Rzeszowie 
insp. JÛzef GdaÒski.

Komendant Powiatowy Policji w Kolbuszowej nadkomisarz 
Mieczys≥aw MargaÒski podziÍkowa≥ osobom, ktÛre wspar≥y re-
mont komendy. WrÍczy≥ im okolicznoúciowe grawerki. Kolejnym, 
bacznie obserwowanym przez mieszkaÒcÛw Kolbuszowej punktem 
obchodÛw åwiÍta Policji by≥y uroczystoúci na Rynku. Towarzyszy≥ 
im policyjny ceremonia≥, defilada kompanii honorowych Komendy 
WojewÛdzkiej Policji w Rzeszowie, 21 Brygady StrzelcÛw Podha-
laÒskich i Komendy WojewÛdzkiej PaÒstwowej Straøy Poøarnej. 
Podczas uroczystoúci øyczenia policjantom przekazali senatorowie, 
pos≥owie, przedstawiciele w≥adz samorzπdowych i duchowni. By≥y 
teø øyczenia od delegacji Policji z WÍgier, S≥owacji i Austrii.

Starosta kolbuszowski JÛzef Kardyú wraz z przewodniczπcym 
Rady Powiatu Tadeuszem Kopciem z≥oøyli na rÍce Komendanta 
Powiatowego Policji w Kolbuszowej nadkom. Mieczys≥awa 
MargaÒskiego, m≥. insp. Franciszka RybczyÒskiego oraz m≥. insp. 
Witolda Batory, podinsp. Zbigniewa G≥owackiego pamiπtkowe 
grawerki z podziÍkowaniem za zaangaøowanie, osiπgniÍte sukcesy 
i przyczynienie siÍ do budowania bezpieczeÒstwa i zaufania spo-
≥ecznego na terenie Powiatu Kolbuszowskiego oraz zrealizowanie 
inwestycji pod nazwπ ,,Rozbudowa Komendy Powiatowej Policji 
w Kolbuszowejî.
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W dniu 14 sierpnia, w przeddzieÒ åwiÍta 
WniebowziÍcia NajúwiÍtszej Maryi Panny 
na stadionie sportowym w Raniøowie zap≥o-
nÍ≥a wielka sobÛtka. Uroczyste jej odpalenie 
poprzedzi≥y wystÍpy zespo≥Ûw artystycznych 
dzia≥ajπcych przy Gminnym Oúrodku Kultury, 
Sportu i Rekreacji w Raniøowie oraz z Gmin-
nego Oúrodka Kultury i Biblioteki w G≥ogowie 
Ma≥opolskim.

Tradycjπ nie do koÒca poznanπ i wyjaúnionπ jest to, 
øe w raniøowskiej parafii i najbliøszej okolicy w wigiliÍ 
ÑZielnejî, gdy tylko zapada zmrok, masowo p≥onπ sobÛt-
ki. Idea zapalenia takiego wielkiego ogniska, po≥πczone-
go z czÍúciπ artystycznπ i zabawπ zrodzi≥a siÍ u dwÛch 
raniøowskich radnych: Mieczys≥awa Burka (radny Rady 
Powiatu i cz≥onek Rady So≥eckiej Raniøowa) i Daniela 
Fili. Pierwotnie planowano, by tak duøe ognisko za-
p≥onÍ≥o na polach poza centrum Raniøowa. Jednak po 
zawiπzaniu siÍ komitetu organizacyjnego, na wniosek 
dyr. GOKSiR Stanis≥awa Samojednego postanowiono 
zestawiÊ sobÛtkÍ i ca≥oúÊ imprezy zorganizowaÊ na sta-
dionie sportowym, w centrum Raniøowa. Od tej chwili 
przygotowania ruszy≥y pe≥nπ parπ, wydrukowano bar-
dzo ≥adne plakaty zachÍcajπce do wziÍcia udzia≥u w tej 
pierwszej imprezie, zaproszono zespo≥y oraz weso≥e 
miasteczko. Za≥oøono, by ÑRaniøowskie sobÛtkiî mia≥y 
charakter festynu rodzinnego i rekreacyjnego. Druhowie 
z Ochotniczej Straøy Poøarnej w Raniøowie zajÍli siÍ 
przywÛzkπ drewna i zestawieniem sobÛtki, GOKSiR 

RANIŻOWSKIE SOBÓTKI

organizacjπ czÍúci artystycznej, pani Graøyna Werstak zapleczem 
gastronomicznym.

Kilka minut po godz. 17 rozpoczÍ≥a siÍ czÍúÊ artystyczna. 
Jako pierwsze zaprezentowa≥y siÍ dzieci z zespo≥u pieúni i taÒca 
ÑMazurekî ze Szko≥y Podstawowej z MazurÛw. Przygrywa≥a im 
kapela ludowa ÑRaniøowianieî. Przedstawi≥y wiπzanki taÒcÛw 
lasowiackich i rzeszowskich. Ich wystÍp by≥ prÛbπ generalnπ przed 
wyjazdem do S≥owacji na ÑGÛralskie Dniî.

Z kolei przed publicznoúciπ swe wdziÍki akrobatyczno-ta-
neczne prezentowa≥y 4 dziewczynki, ktÛre tworzy≥y m≥odszπ grupÍ 
zespo≥u ÑSTARSî. ZataÒczy≥y jeden uk≥ad do piosenki ÑWyginam 

úmia≥o cia≥oî. Po nich wystπpi≥a grupa starsza zespo≥u ÑSTARSî 
w kilku uk≥adach taÒca nowoczesnego, w przerwie zmieniajπc 
swÛj Ñimageî. Na podkreúlenie zas≥uguje fakt, øe dziewczÍta 
bez pomocy instruktorki same opracowa≥y i wyÊwiczy≥y uk≥ady 
taneczne, co wyjaúnia≥a publicznoúci Ñkierowniczkaî tej grupy 
Monika Samojedny.

NastÍpnym punktem programu artystycznego by≥ wystÍp 
kapeli ludowej ÑG≥ogowianieî z G≥ogowa Ma≥opolskiego oraz 
zespo≥u cheerleaderek z Lipia ñ oba zespo≥y dzia≥ajπce pod 
patronatem Gminnego Oúrodka Kultury i Biblioteki. ZarÛwno 
kapela jak i dziewczÍcy zespÛ≥ taneczny, ktÛre wystπpi≥y w stro-
jach niebiesko-bia≥ych, na tle ≥adnej i zielonej murawy stadionu 

Pamiπtkowe zdjÍcie twÛrcÛw imprezy: wÛjt Jan Niemczyk, pose≥ Zbigniew Chmielowiec, Ry-
szard Kawalec, Halina Chmielowiec, Daniel Fila, Mieczys≥aw Burek, Stanis≥aw Samojedny.

Budowa sobÛtki na stadionie sportowym.

Kapela ÑG≥ogowianieî.
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sportowego, okaza≥y siÍ byÊ úwietnym wraøeniem dla oka i ucha 
wytrawnego widza i s≥uchacza.

Na koniec czÍúci artystycznej swoje utwory zagra≥a kapela 
ÑRaniøowianieî podsumowujπc niejako ten punkt ÑRaniøowskich 
sobÛtekî.

Punktualnie o godz. 21 pomys≥odawcy imprezy Mieczys≥aw 
Burek i Daniel Fila oraz wÛjt Jan Niemczyk dokonali uroczystego 
odpalenia sobÛtki. Poczπtkowo powoli, ale z kaødπ minutπ p≥o-
mienie coraz úmielej zaczÍ≥y obejmowaÊ misternie u≥oøonπ kon-
strukcjÍ z drewna, strzelajπc iskrami wysoko w niebo. Tak p≥onÍ≥a 
raniøowska sobÛtka do pÛünych godzin nocnych, a straøacy z OSP 
RaniøÛw na wozie bojowym pod dowÛdztwem st. ogn. Ryszarda 
Kawalca bacznie uwaøali, by w zwiπzku z tym nic z≥ego siÍ nie 

wydarzy≥o sπsiednim parcelom. Natomiast m≥odzieø oraz goúcie, 
ktÛrzy przybyli na parafialne úwiÍto niejednokrotnie z odleg≥ych 
stron Polski, a nawet z zagranicy, licznie i chÍtnie wziÍli udzia≥ 
w zabawie tanecznej przy düwiÍkach zespo≥u ÑNo nameî.

ÑRaniøowskie sobÛtkiî w po≥πczeniu z ÑZielnπî i odbywajπcπ 
siÍ w tym dniu zabawπ tanecznπ, stworzy≥y dwudniowπ imprezÍ 
rekreacyjnπ, a stadion by≥ obowiπzkowym miejscem podczas tego 
úwiÍta (poza oczywiúcie koúcio≥em parafialnym), ktÛry naleøa≥o 
ÑzaliczyÊî. Weso≥e miasteczko na zaproszenie dyrektora GOKSiR 
bazowa≥o przez dwa wyøej wymienione dni, gdzie czÍúÊ dzieci 
mia≥a byÊ moøe okazjÍ po raz pierwszy przejechaÊ siÍ na karuzeli. 
By≥o to dla nich niezapomniane przeøycie.

Impreza dla raniøowskich rodakÛw odwiedzajπcych rodziny 

w tym czasie da≥a okazjÍ do zapoznania siÍ z dzia≥alnoúciπ kultu-
ralnπ w Raniøowie i gminie, spotkania siÍ ze znajomymi po wielu 
latach, wspÛlnych wspomnieÒ i wzruszeÒ.

Stanis≥aw Samojedny

Konferansjer imprezy Marek Grzesik przeprowadza bezpoúredni wywiad ze 
skrzypaczkami: Alicjπ Adamczyk i Agnieszkπ Tylutkπ.

ZespÛ≥ pieúni i taÒca ÑMazurekî z MazurÛw.

M≥odsza czÍúÊ zespo≥u taÒca nowoczesnego ÑSTARSî z Raniøowa.

ZespÛ≥ taÒca nowoczesnego ÑSTARSî z Raniøowa.
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Uczestnicy uroczystoúci wrÍczenia medalu ÑZa d≥ugoletnie poøycie ma≥øeÒskieî. Stojπ od lewej: Daniel Fila 
ñ przewodniczπcy Rady Gminy, Jan Niemczyk ñ wÛjt gminy, Zofia i Jan RosÛ≥, Aniela i Jakub WilczyÒski, W≥a-
dys≥awa i Stanis≥aw P≥aza, JÛzefa i Marcin Malec, Anna i JÛzef Wiπcek, Helena i Antoni RosÛ≥, Maria Marut 
oraz Adam Woú ñ kierownik USC.                                                                             Fot. Stanis≥aw Samojedny

ÑGÛralskie Dniî w GranË-Petrovcach. Pamiπtkowe zdjÍcie po uroczystym obiedzie z biskupem Andrejem Imrichem 
i gospodarzami s≥owackiej gminy.                                                                      Fot. Barbara PotaÒska - Woú
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